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Denarja primanjkuje na vseh 
koncih

Ministrstva, vladne službe in nekatere druge 
vladne ustanove so morali do konca prejšnjega 
tedna pripraviti nove finančne načrte, saj name-
rava vlada v letu 2011 zmanjšati proračunsko po-
rabo za skoraj 456 milijonov evrov. Kot so napo-
vedali, bo varčevanje največje pri izdatkih za bla-
go in storitve ter pri investicijah, medtem ko za le-
tos ni predvidenih varčevalnih ukrepov na treh 
največjih področjih javne porabe: pri pokojninah, 
plačah in drugih transferih posameznikom. 

Med ministrstvi, ki jim zaradi napovedane-
ga rebalansa proračuna grozi največje znižanje 
sredstev, je ministrstvo za kulturo, zato ne pre-
seneča njihova reakcija s sloganom »Do konca 
leta zaprto!?« Kulturniki razumejo štirikrat večje 
zmanjšanje sredstev od proporcionalnega de-
leža kulture v proračunu kot nerazumljivo doda-
tno kazen za doslej disciplinirano varčevanje, po 
mnenju (zdaj že bivše) ministrice za kulturo Maj-
de Širca pa bi pri rebalansu morali svoj del bre-
mena nositi tudi drugi, predvsem šolstvo.

Na ministrstvu za šolstvo in šport predvidene-
ga 0,3-odstotnega povišanja proračunskega de-
leža niso posebej komentirali, so se pa odzvali na 
izjavo kulturne ministrice in poudarili, da šolsko 
ministrstvo zadnji dve leti ni dobilo nobenega de-
narja za dodatne programe, medtem ko nekateri, 
na primer ministrstvo za kulturo, so. Zato šolske-

mu področju ni več kaj vzeti. Šolska prehrana se 
financira iz proračuna, prav tako plače učiteljev. 
Redukcije bi bile možne samo na področju inve-
sticij, vendar bi bilo to dolgoročno nespametno.

V Gornjem Gradu, kjer brez finančnih sredstev 
države niso v stanju izvesti prepotrebne adapta-
cije šolske stavbe, so si ob tem malce oddahni-
li, vendar res samo malce, kajti v primeru, da bo-
do uspešni s prijavo na javni razpis, bodo pokrili 
le del investicije. Preostanek bo morala nase pre-
vzeti občina, ki pa še ne ve, kje bo našla dodatna 
sredstva. Usoda šolskega prizidka je zato v tem 
trenutku še negotova.

Ob tem sem za hip pomislil, kako bi o omenje-
nem problemu, če bi še živel, poročal in razmi-
šljal Edi Mavrič – Savinjčan. 28. junija so minila tri 
leta, odkar je odšel brez slovesa. Prepričan sem, 
da bi tudi v tem primeru izhajal iz svojega kritične-
ga odnosa do sveta in družbe, a resnica je tudi ta, 
da so marsikdaj tisti, ki so zelo kritični do drugih, 
premalo kritični do sebe. To se še posebej nazor-
no kaže v našem političnem prostoru. Upam, da 
bodo številni pozivi k ponovni enotnosti, ki smo 
jih slišali ob praznovanju 20-letnice samostojno-
sti, vsaj v enem odstotku padli na plodna tla. 

(BK)

(ŠS)
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Tema tedna

OSNOVNA ŠOLA GORNJI GRAD

Poleg sredstev z razpisa bo potrebno najti 
še drug vir financiranja

Za ravnateljico Lilijano Bele je 
pričakovanje končnih rezultatov 

razpisa grenko-sladka preizkušnja, 
saj je povezana z veliko skrbjo 
glede organizacije dela v času 

gradnje. 
(Foto: Štefka Sem)

Učilnica za matematiko in fiziko je potrebna nujne prenove. 
(Fotodokumentacija OŠ Gornji Grad)

Na osnovni šoli v Gornjem Gradu se že nekaj časa soočajo s 
pomanjkanjem prostora v vrtcu. V ta namen so že preuredili del 
jedilnice, ena skupina otrok pa ima prostore v kleti zdravstve-
nega doma. Tudi učilnice, predvsem v starem delu, ne dosega-
jo standardov, nekateri učitelji o svojih kabinetih le sanjajo, je 
povedala ravnateljica šole Lilijana Bele, ki to delo opravlja že 
šest let. V tem času so bili na šolskem ministrstvu objavljeni tri-
je razpisi za obnovo šol in vrtcev, a so bili v Gornjem Gradu ve-
dno zavrnjeni. V tem letu so se na razpis ponovno prijavili in bi-
li delno uspešni.

ŠOLA NA DRUGEM 
MESTU

Občina je na razpis prijavila pro-
jekt gradnje prizidka k šoli. Stal bo 
na mestu sedanje kuhinje, vrtca in 
garderob. Pripravljajo ga že od leta 
2007, do preteklega leta so pripra-
vljali dokumentacijo, lani pa so do-
bili gradbeno dovoljenje. Projekt so 
prijavili na razpis za vrtce in šole in 
med šolami so na drugem mestu, 
med vrtci na 51. Čeprav je stanje 
šole po mnenju ravnateljice manj 
kritično, so se uvrstili tako visoko 
predvsem zaradi kriterija statične 
in potresne varnosti. 

»V letu 2008 smo dali izdelati 
statično presojo, ki pa ne izkazu-
je tako slabega stanja, ampak ko-
misija na razpisu je imela svoje kri-
terije,« je povedala Beletova. Veli-
ko je štelo tudi pomanjkanje ustre-
znih učilnic in to, da nimajo nobene 
specializirane učilnice ter vseh ka-
binetov za učitelje. Nad mestom, ki 
so ga zasedli med vrtci, so po be-
sedah Beletove zelo razočarani. 
»Zdravstveni inšpektorat, ki nadzi-
ra vrtec, je podal že precej odločb o 
neustreznosti prostorov in na tem 
področju se bo moralo nujno ne-
kaj narediti. V kakšnih neustreznih 
pogojih so naši otroci, smo opisa-
li v vlogi na razpis, zato je 51. me-
sto, kjer smo se znašli, pravo raz-
očaranje.«

VEČINA PROSTOROV 
NEUSTREZNIH

Neskladnost obstoječih prosto-
rov na šoli kaže alarmantno sliko. 
Standardom ustrezajo učilnice niž-
je stopnje in ena učilnica predme-
tne stopnje od desetih, medtem ko 
za določene predmete učilnic ni ali 

jih delijo z drugimi predmeti. Od 
osmih potrebnih kabinetov treh ni-
majo, štirje so neustrezni, le eden 
odgovarja standardom. Prav tako 
je premajhna telovadnica s pripa-
dajočimi prostori. Neustrezna po 
kriterijih za šole je tudi knjižnica, 
multimedijska učilnica, večnamen-
ski prostor in še bi lahko naštevali, 
je povedala ravnateljica. V vrtcu je 
stanje še slabše. Od štirih igralnic 
je ustrezna le tista, ki je v kleti zdra-
vstvenega doma, garderobe in sa-
nitarije so popolnoma neustrezne. 
V vrtcu nimajo terase, shrambe za 
igrače, prostorov za strokovne de-
lavce, zunanjih sanitarij in sanitarij 
za zaposlene.

OBČINA BO FINANCIRALA 
RAZLIKO

V projekt gradnje prizidka k šoli 
so veliko dela vložili tako na šoli kot 
občinska uprava. V načrtovanih 
novih prostorih bi bile nove garde-
robe, v pritličju bi bila večja in mo-
dernejša kuhinja ter vrtec. V prvem 
nadstropju bo prostor za tri učilni-

ce, pripadajoče kabinete in zborni-
co. Izkoristili bi tudi mansardo, kjer 
bi učenci končno dobili primerno 
multimedijsko učilnico in knjižnico. 
Odločitev o gradnji bo znana po 8. 
juliju, ko bodo objavljeni končni re-
zultati razpisa. 

Vrednost sredstev, ki jih bo šo-
la dobila, če bo odločba pozitivna, 
bo pokrila le del te naložbe, saj bo-

do v isti zgradbi tako prostori šole 
in vrtca, na razpisu pa dobro ka-
že le šolskim prostorom. Koliko 
bo morala primakniti občina, da 
bo do realizacije prišlo, je tako še 
vprašanje. Prav tako je še vpraša-
nje, na kakšen način se bo finan-
cirala razlika, ki jo bo morala do-
dati občina.

ORGANIZACIJA 
POUKA BO IZZIV

Župan Stanko Ogradi in ravna-
teljica sta pred časom skupaj obi-
skala tri šole, adaptirano, novo in 
prizidek k tretji, ter se seznanila z 
vsemi postopki. Izkušnje ravnate-
ljev teh šol bodo dobrodošle v ča-
su gradnje. Za šolo bo namreč to 
obdobje, ko bo treba poskrbeti za 
organizacijo pouka v »izrednih« po-
gojih in varnost učencev. Vrtec bo-
do v času gradnje najverjetneje 
premestili v telovadnico, glede do-
stave hrane se še odločajo. Med-
tem ko bo ravnateljica morala po-
skrbeti za organizacijo pouka in 
delovanje vrtca v času gradnje in 
reorganizacijo, bo delo Ogradija 
še težje, saj bo morala občina po-
iskati še drug vir financiranja poleg 
sredstev z razpisa.

ČAKANJE NA 
8. JULIJ

Projektno dokumentacijo za pri-
zidek je pripravilo podjetje Artwood 
iz Laškega in direktor Damjan Mi-
klavc je konec leta 2008, ko je bi-
la dokumentacija pripravljena in 
idejni projekt potrjen na občinskem 
svetu, ocenil investicijo na vre-
dnost blizu dveh milijonov evrov. 
Občina se trudi in išče sredstva, da 
bi bil leta nastajajoč in nujno potre-
ben projekt izveden. Za to bo tre-
ba tudi veliko razumevanja v kraju, 
s strani staršev otrok v vrtcu in šo-
li ter med učenci in učitelji. »Številni 
pogovori in iskanje najugodnejše-
ga načina financiranja so bile do-
sedanje aktivnosti občinske upra-
ve na tem področju, kakšne bodo 
odločitve, bo znano po 8. juliju, ko 
bo znano, koliko sredstev bomo 
dobili,« je povedal župan Ogradi. 

Štefka Sem
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Aktualno

PROMETNA SIGNALIZACIJA V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Po ogledu na terenu konkretni zaključki

Udeleženci ogleda pred odhodom na teren (Foto: Marija Lebar)

V skladu z dogovorom, ki so 
ga oblikovali predstavniki občin-
skih svetov za preventivo in vzgo-
jo v cestnem prometu (SPV) vseh 
občin naše doline, so nedavno pri-
pravili ogled prometne signalizaci-
je ob regionalni cesti med Letušem 
in Solčavo. Organizatorji so si sku-
paj s predstavniki pristojnih služb 
ogledali stanje prometne signali-
zacije na terenu. V prihodnjih dneh 
bodo oblikovali pisna stališča in jih 
posredovali vsem zainteresiranim.

Kot je povedal predsednik SPV 
Ljubno Primož Vodušek, so na 
ogled povabili pristojne iz prome-
tnega inšpektorata, policije, vzdr-
ževalca cest, avto moto društva 
in Družbe za razvoj infrastrukture 
(DRI). Sestali so se v Mozirju, kjer 
jih je predsednik AMD Zgornje Sa-
vinjske doline Vinko Poličnik se-
znanil s splošnim stanjem na po-
dročju prometa v dolini. Prisotnim 
je spregovoril o pomislekih glede 
potrebnosti in ustreznosti prome-
tne ter ostale signalizacije ob regi-

neustreznih mestih ob cesti in jih ka-
sneje ne odstranijo pravočasno. To 
bi lahko storil vzdrževalec ceste ali 
pa pristojna inšpekcija na stroške 
organizatorja, vendar se te prakse 
ne poslužujejo pogosto. Na podro-
čju označenih prehodov za pešce, 
so povedali pristojni, je zakonoda-
ja prinesla izredno visoke zahteve in 
standarde, tako da prehodov ni mo-
goče zarisati kjer koli.

Prometna inšpektorica in pred-
stavnika DRI so izrazili zadovolj-
stvo nad pobudo tukajšnjih orga-
nizatorjev ogleda, saj take pobu-
de le redko pridejo s terena. Vsak-
do bi rad imel prometni znak, ki 
bi opozarjal na različne nevarno-
sti na njegovem območju, vendar 
je treba vedeti, da tak znak ne ščiti 
pred odgovornostjo ob nesreči. Vsi 
pa so si bili edini, da je izrednega 
pomena strpnost med vsemi ude-
leženci v prometu. Srečanje so za-
ključili na obisku pri solčavskem 
županu Alojzu Lipniku.

Marija Lebar

onalni cesti. Posebej se je dotaknil 
znakov za omejitev hitrosti in opo-
zoril glede znakov domačih živa-
li na cesti, ki jih je toliko, da vozni-
ka prej zbegajo kot opozarjajo. Nje-
govemu izvajanju sta se pridruži-
la še Vodušek in predstavnik poli-
cije Matjaž Sem, ki je izpostavil še 
problematiko zlorabe alkohola kot 
vzroka številnih prometnih nesreč.

Po ogledu terena so ugotovili, da 
bi bilo na več mestih možno hitrost 
omejiti. Ugotovili so, da je specifika 
poseljenosti ob cestah takšna, da 
zahteva določene prometne znake. 
Problem so tudi tako imenovani veli-
ki plakati ob cesti, ki motijo vozniko-
vo zbranost in različna obvestila o 
dogodkih, kot so koncerti in priredi-
tve, ki jih organizatorji postavljajo na 

JAVNI RAZPIS ZA UKREP 312

Sredstva za podporo mikro 
podjetjem na podeželju

Nedavno je ministrstvo za kme-
tijstvo, gozdarstvo in prehrano ob-
javilo javni razpis za ukrep 312 – 
podpora ustanavljanju in razvoju 
mikro podjetij. Cilj ukrepa je prispe-
vati k razvoju dodatnih dejavnosti 
na podeželju in tako k izboljšanju 
učinkovitosti razporejanja dela, k 
zagotovitvi dodatnih zaposlitvenih 
možnosti in povečanju dohodka 
na podeželju.

Rok za oddajo vlog je 12. avgust 
2011 oziroma do porabe sredstev, 
ki so predvidena v višini desetih mi-
lijonov evrov. Višina sofinanciranja 
je 60 odstotkov upravičenih stro-
škov, če pa gre za investicijo v ob-
novljive vire, do 70 odstotkov. Zne-
sek podpore je omejen, in sicer 
je najnižji 3.500 evrov in najvišji 
200.000 evrov.

Marija Lebar

ZAČETEK GRADNJE VDC V MOZIRJU

Pred uresničitvijo mnogih sanj

Podjetje Remont d.d. Celje je 21. junija pričelo z izkopi za gradnjo 
varstveno delovnega centra in bivalne enote v Mozirju. 

(Foto: Benjamin Kanjir)

Pa se je le začelo, bi rekli mno-
gi, ki so dolga leta zgolj upali, mno-
gokrat tudi že obupali, nad začet-
kom gradnje varstveno delovnega 
centra in bivalne enote v Mozirju. 
Tega so delavci izvajalskega pod-
jetja Remont d.d. Celje pričeli gra-
diti 21. junija, ko so gradbeni stro-
ji pričeli z izkopi.

Več let je stara ideja in načr-
ti o gradnji socialnega programa 
Mozirske trate. Čeprav je investi-

tor Jurij Maleševič iz podjetja In-
terdesign Group d.o.o. iz Ljublja-
ne ves čas delal na projektu, pri-
dobival različna dovoljenja, študi-
je in ostale papirje, so bili ljudje iz 
dneva v dan bolj skeptični. Kako tu-
di ne. Želje, da bi v Mozirju zrasel 
ta center, predvsem prostori na-
menjeni osebam z motnjami v du-
ševnem razvoju, so stare desetle-
tja. V Društvu Sožitje, ki ga trenu-
tno vodi Nevenka Presečnik, si vsa 

ta leta prizadevajo, da bi do uresni-
čitve vendarle prišlo. Zatorej toli-
ko večje veselje ob tem, da so de-
la končno, vendar ne prepozno, le 
stekla, pa čeprav temu niti ob po-
stavitvi temeljnega kamna, ki je bi-
la 25. aprila letos, mnogi še vedno 
niso verjeli.

Objekt bo po besedah vodje 
gradbišča pod streho do letošnje-

ga oktobra, dokončan pa marca 
prihodnje leto. Izgradnja teh objek-
tov bo osebam z motnjami v du-
ševnem razvoju pomenila novo, 
njim prijaznejše in bolj prilagoje-
no okolje. V njem bodo lahko sa-
mostojnejši in ustvarjalnejši, s tem 
pa manj odvisni od staršev in osta-
le družbe.

Benjamin Kanjir
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Gospodarstvo, Šolstvo, Iz občin

OBČINSKI SVET MOZIRJE

Potrdili akt o ustanovitvi 
skupnega organa JP Komunala

Javno podjetje Komunala Mozirje so ustano-
vile občine Mozirje, Nazarje, Rečica ob Savinji, 
Ljubno in Luče. Podjetje je predlagalo, da obči-
ne ustanoviteljice ustanovijo skupni organ, ki bi 
ga sestavljali župani. Občinski sveti naštetih ob-
čin naj bi potrdili akt o ustanovitvi skupnega or-
gana, imenovanega svet ustanoviteljev. Le-ta se 
ustanavlja zaradi lažjega odločanja o zadevah, 
ki so skupnega pomena pri izvajanju javne služ-
be, usklajevanju zadev, ki se dotikajo vseh ob-
čin, sprejemal naj bi plan družbe, pregledoval in 
sprejemal letna poslovna poročila. 

Vodja finančno računovodskega oddelka 

Komunale Darja Planinšek je svetnikom po-
drobno obrazložila tako vsebino akta in naloge 
sveta ustanoviteljev. Vsa gradiva potrebna za 
seje sveta bodo pripravljali na Komunali, svet 
pa je potrebno ustanoviti čim prej, saj bo po-
slovanje oteženo, če le-ta ne bo potrdil planov 
in poročil. V nazarski občini so akt že sprejeli, 
medtem ko rečiški svetniki naj akta ne bi potr-
dili. Mag. Peter Goltnik je menil, da kot občina, 
kjer je sedež podjetja Komunala, zadeve ne bi 
smeli zapletati. S tem so se strinjali ostali sve-
tniki, ki so akt potrdili.

Štefka Sem

OSNOVNA ŠOLA MOZIRJE

Andreji 
Hramec še en 
ravnateljski 

mandat

Andreja Hramec je prejela sama pozitivna mnenja.

Sredi preteklega tedna so na seji člani sveta 
zavoda OŠ Mozirje na mesto ravnateljice zavo-
da imenovali Andrejo Hramec, dosedanjo rav-
nateljico. Pred tem so za njeno imenovanje pre-
jeli tudi pozitivno mnenje šolskega ministra dr. 
Igorja Lukšiča.

Hramčevi konec avgusta preteče sedanji pet-
letni mandat, zato je svet zavoda v začetku apri-
la objavil javni razpis za prosto delovno mesto 
ravnatelja oziroma ravnateljice. V določenem 
času se je prijavilo pet kandidatov, ki so izpol-
njevali razpisne pogoje. Svet zavoda je zato za 
mnenje o kandidatih zaprosil učiteljski zbor, svet 
staršev in lokalno skupnost. 

V predpisanem času so vse tri inštitucije kot 
najprimernejši kandidatki pozitivno mnenje po-
dali dosedanji ravnateljici, torej Andreji Hramec. 
V obrazložitvah so bile večinoma navedene nje-
ne dosedanje izkušnje in dobro sodelovanje s 
krajem oziroma lokalno skupnostjo. Svetu zavo-
da OŠ Mozirje zato ni bilo težko Hramčeve ime-
novati še za dobo enega mandata za vodenje 
osnovne šole. V njej znanje vsako leto pridno na-
bira okoli 400 učenk in učencev.

Benjamin Kanjir

PRAZNIK INOVATIVNOSTI, RAZVOJA IN NAPREDKA 

Rekordna bera inovatorjev in porast kakovosti 
inovacij v gospodarstvu 

Zlato priznanje za inovacijo Espresso avtomat TE 5 so prejeli inovatorji iz podjetja BSH Hišni aparati 
Nazarje (Foto: Jože Miklavc)

V torek, 21. junija, je Savinjsko-šaleška go-
spodarska zbornica (SŠGZ) na slovesnosti na 
Velenjskem gradu že trinajstič zapored podelila 
priznanja za najboljše inovacije v SAŠA regiji, to-
krat za leto 2010. 

Na javni razpis je prispelo 14 predlogov 
osmih predlagateljev, ki jih je pregledala in oce-
nila strokovna komisija. Po mnenju Bojana Stro-
pnika, predsednika komisije za ocenjevanje ino-
vacij pri SŠGZ, je lanskoletna bera v marsičem 
presegla pričakovanja, številčnost ter kakovost 
prijavljenih inovacij. 

Kot je med drugim povedala predsednica 
SŠGZ dr. Cvetka Tinauer, v Sloveniji še nikoli do-
slej nismo tako nujno potrebovali novih, dobrih 
idej in inovacij kot v tem času. Po njenih bese-
dah bi bila največja napaka, če bi v kriznih ča-
sih varčevali na področju inovativnosti, saj le-ta 
ni strošek, temveč naložba. Stropnik je povedal, 
da med letošnjimi prijavami ni bilo neprofesio-
nalnih inovacij in samostojnih inovatorjev, opa-

zna pa je rast kakovosti inovacij, ki je očitno od-
raz načrtnega ustvarjanja inovacijske klime zno-
traj podjetij. 

Na pomen inovativnosti v gospodarstvu in lo-
kalnih skupnostih je opozoril tudi župan Mestne 
občine Velenje in poslanec Bojan Kontič, ki je 
inovatorjem čestital za njihove dosežke, izvršna 
direktorica za zakonodajo in politike GZS Alen-
ka Avberšek pa je opozorila na pomen projek-
ta spodbujanja inovativnosti, ki pod okriljem Go-
spodarske zbornice Slovenije poteka po vseh re-
gionalnih gospodarskih zbornicah. 

S prijavljenimi inovacijami v lanskem letu je 
sodelovalo 150 inovatorjev, kar je doslej največ 
v 13-letnem obdobju nagrajevanja. Na osnovi 
ocen po posameznih kategorijah (inventivnost, 
gospodarski rezultati, trajnostni učinki in okolj-
ski vidiki), je komisija podelila štiri zlate, pet sre-
brnih in pet bronastih priznanj, od tega so preje-
li kar dve zlati priznanji strokovnjaki iz podjetja 
BSH Hišni aparati Nazarje. 

V kulturnem programu sta nastopila mezzo-
sopranistka Katerina Roussou in tenorist Pri-
mož Vidovič ob klavirski spremljavi Marka Hri-
bernika.

Jože Miklavc
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Politika, Iz občin

LJUBNO OB SAVINJI 

Socialni demokrati spregovorili o smernicah za delo 

Člani glavnega odbora foruma svetnic in svetnikov SD na obisku na Ljubnem (Foto: Marija Lebar)

OBČINA REČICA OB SAVINJI

Prenovljena infrastruktura za kakovost življenja

Rezanje traku so opravili župan Vinko Jeraj 
(desno), občinski svetnik Franjo Pukart in kot 

predstavnik najmlajših Matic Bastl. 
(Foto: Marija Lebar)

OBČINA MOZIRJE

Jakob Presečnik 
odstopil s funkcije 
člana občinskega 

sveta
Konec maja je Jakob Presečnik obvestil volil-

no komisijo občine Mozirje, da odstopa s funk-
cije člana občinskega sveta in skladno z zako-
nom prosi komisijo, da spelje postopek potrdi-
tve mandata naslednjemu kandidatu z liste Slo-
venske ljudske stranke. Svetniki so bili s to odlo-
čitvijo seznanjeni na junijski seji. 

Jakob Presečnik je povedal, da se je za ta ko-
rak odločil, ker težko usklajuje poslansko in sve-
tniško funkcijo. Poleg tega se po sprejemu no-
vele zakona o poslancih, ki onemogoča hkratno 
župansko in poslansko funkcijo, nobeden od 
poslancev-županov ni odločil odstopiti z ene teh 
funkcij, je povedal Presečnik. »Z odstopom želim 
potrditi odločitev, da se funkcije ne podvajajo in 
dati zgled drugim, očitno sem edini, ki je doslej 
to storil.« V občinskem svetu bo njegovo mesto 
prevzel Marko Presečnik.

Štefka Sem

Krajani Varpolj so v okviru praznovanj občine 
Rečica in praznovanja dneva državnosti v četr-
tek, 23. junija, organizirali slovesno odprtje pre-
novljene infrastrukture v svojem kraju. Rezanje 
traku in blagoslov je spremljal kulturni program 
z govoroma, sledilo je družabno srečanje doma-
činov in gostov.

V imenu krajanov Varpolj je spregovoril sve-
tnik in rečiški podžupan Milan Cajner. Poudaril 
je pomembnost pridobitve za kraj. Poleg dopol-
nilnega oziroma sekundarnega kanalizacijske-
ga omrežja je investicija obsegala še prenovo 
dela vodovoda in del povezovalne ceste, ki vodi 
do kampa Menina in do športnega kompleksa 
Gmajna. Zahvalil se je krajanom, ki so odstopi-
li zemljišča in pokazali razumevanje za skupno 
stvar. Zahvalil pa se je tudi županu Vinku Jeraju 
in občinski upravi ter prisotnim predstavnikom 
izvajalskega podjetja. Dejal je, da si bodo Var-
poljčani prizadevali, da bo njihov kraj najlepši. 

»Predvsem pa je investicija, ki jo danes slove-
sno predajamo namenu, pomembna za varova-
nje okolja. To je naša nenehna in trajna naloga, 
saj se moramo zavedati, da smo okolje dobili na 
posodo od svojih vnukov,« je dejal Cajner.

Prisotne je pozdravil in nagovoril tudi župan 
Vinko Jeraj. Povedal je, da je investicija, to je ka-
nalizacija, prenova ceste in delno vodovoda v 
kraju Varpolje zajela tudi del Šentjanža in Nizke. 
Skupaj je naložba veljala 725.000 evrov. »Pri pri-
dobivanju potrebnih zemljišč je padlo tudi nekaj 

trdih besed, a zmagal je razum in zavedanje, da 
bo infrastruktura služila v dobro vsem krajanom, 
prenovljeni del ceste pa tudi turistom, ki prihaja-
jo k nam,« je med drugim dejal župan in izrazil 
upanje, da bodo lastniki zemljišč pokazali razu-
mevanje za nujni razvoj tudi v drugi fazi prenove 
ceste, ki mimo bencinskega servisa vodi od re-
gionalke do kampa Menina. 

Marija Lebar

Člani glavnega odbora foruma svetnic in sve-
tnikov (GO FSS) stranke Socialnih demokra-
tov so se v torek, 21. junija, sestali na drugi se-
ji, tokrat v gostilni Kumer na Ljubnem ob Savi-
nji. Obravnavali so program dela za letošnje in 
prihodnje leto ter govorili o aktualnih razmerah 
v slovenski politiki.

Tokratni gostitelj seje in član GO FSS pri SD 
Paul Orešnik je po začetnem pozdravu goste 
popeljal na ogled Flosarske zbirke. Obiskoval-
ci so z zanimanjem prisluhnili Martinu Juvanu 
– Čuksu, ki jim je predstavil zgodovino flosarske 
dejavnosti v Zgornji Savinjski dolini in še pose-
bej na Ljubnem.

Na sami seji so pregledali zapis prejšnje 
seje in govorili o tem, kako naj posamezni 
svetniki iz različnih občin med seboj sodelu-
jejo pri podobnih temah. Seznanili so se tudi, 
kakšne možnosti podpore in informacij lahko 
pri tem dobijo pri skupnih strokovnih službah 
in organih stranke. Ob trenutnem političnem 
položaju v državi so razpravljali o možnosti 
predčasnih volitev. Kot kaže, bi te lahko bile 
letos jeseni.

Pogovarjali so se o nadaljnjih aktivnostih za 
krepitev dejavnosti glavnega odbora foruma, 
krepitvi mreže stranke in članstva. Dogovorili so 

se tudi, da se pred poletnimi počitnicami še en-
krat srečajo.

Marija Lebar
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Iz občin, Organizacije, Kultura

POLICIJSKA POSTAJA MOZIRJE

Slavko Šmigoc prejel zlati ščit policije

GORNJI GRAD

Zvišanje 
cen najema 

počitniške hišice
Občina Gornji Grad ima v Termah Čatež po-

stavljeno počitniško hišico, ki jo je kupila od pod-
jetja Smreka. Namenjena je vsem občanom in 
drugim interesentom in kljub dobri zasedenosti 
stroški v zadnjem letu niso pokrili prihodkov, za-
to bodo po štirih letih zvišali cene najema. Ob-
činska uprava je pripravila primerjalne cene na-
jema dveh drugih ponudnikov v istem naselju. 
Nočitev bo po novem najcenejša izven sezone, 
najdražja pa bo od maja do konca septembra.

Štefka Sem

Za dolgoletno delo na policijski postaji v Mozirju 
si je Slavko Šmigoc prislužil najvišje priznanje. 

(Foto: Benjamin Kanjir)

Ob bližajočem se dnevu policije so bila 
pretekli četrtek v prostorih Policijske upra-
ve Celje podeljena letošnja priznanja najza-
služnejšim zaposlenim in posameznim pred-
stavnikom lokalnih skupnosti. Najvišje pri-
znanje, zlati ščit policije, je iz rok direktor-
ja Policijske uprave Celje prejel tudi Slavko 
Šmigoc iz mozirske policijske postaje.

SUŠKA BANDA

Rečiški 
glasbeniki na 

perujskem 
radiu

Marko Jenšterle, publicist in navdušenec nad 
Latinsko Ameriko, sicer doma z Rečice ob Savi-
nji, je pred nedavnim v okviru misije EU opazoval 
drugi krog volitev v Peruju. Poslali so ga v provin-
co Moquegua na jugu države, nedaleč od meje 
z Bolivijo in Čilom, kjer je spoznal Eduarda Aria-
sa, direktorja tamkajšnje radijske postaje Radio 
Americana. Med drugim mu je izročil tudi zgo-
ščenko Suške bande, Arias pa je bil nad izvaja-
njem rečiških glasbenikov tako navdušen, da jih 
je takoj uvrstil v radijski program.

Nekaj dni kasneje je direktor Radia America-
na z Jenšterletom opravil še polurni intervju v ži-
vo o opazovalni misiji, Sloveniji in tudi Suški ban-
di, saj so bili za glasbeno opremo oddaje upora-
bljeni njihovi posnetki. Spomnimo, da je bila ok-
tobra lani Suška Banda iz Dol-Suhe pri Rečici ob 
Savinji, ki jo vodi Darko Atelšek, predstavljena že 
na kolumbijskem radiu Guatavita.

KF

ski postaji v Mozirju, si je Slavko Šmigoc prislu-
žil zasluženo in v preteklem tednu podeljeno pri-
znanje. Ob tako uspešno opravljeni in dolgi de-
lovni dobi pa ga že v naslednjih dnevih čaka tudi 
nov delodajalec, saj se podaja v pokoj.

Benjamin Kanjir

Od leta 2009 do danes na Policijski postaji 
Mozirje deluje kot stalni dežurni, torej tisti, čigar 
glas se velikokrat sliši na drugi strani telefonske 
linije, ki jo občani uporabljajo ob različnih prija-
vah. Za dolgoletno delo, tri desetletja na policij-

ŽUPNIJA MOZIRJE-ŠMIHEL

Blagoslovitev kapele na trgu

Stene kapele je poslikala Maša Bersan Mašuk, 
umetnica po rodu iz Rusije. 

(Foto: Ciril M. Sem)

Nedelja, 19. junija, je bila praznična za zdru-
ženo župnijo Mozirje-Šmihel. Osrednji dogodek 
tega dne, ki je bil hkrati župnijski dan, je bila slo-
vesna blagoslovitev kapele na glavnem trgu v 
Mozirju. Opravil jo je župnik Sandi Koren, v pri-
ložnostnem kulturnem programu pa so zapeli 
Mozirski koledniki. Potek del od idejne zasnove 
do poslikave kapele je predstavil Jure Repenšek. 

Načrte za kapelo je izrisal Jaka Vačovnik, le-
sene modele za betonske dele izdelal Janez Se-
nica. Zidali so možje iz družin Glušič, Vačovnik 
in Repenšek. Strešna kritina je delo domačinov 
Danila Jakopina, Draga Čoparja in Vinka Go-
stečnika. Slikarka Maša Bersan Mašuk, umetni-
ca po rodu iz Rusije, ki v Sloveniji živi in ustvar-
ja že nekaj let, je poslikala stene kapele. Slike so 
podobe iz Marijinega življenja: Marijino oznanje-
nje, vnebohod in žalostna mati božja (pieta).

Iz trške kronike je znano, da je že na začetku 
19. stoletju dal postaviti Matija Kolenc sredi trga 
pred svojo hišo kapelico. Leta 1832 so poleg nje 
posadili lipo, oboje pa zaradi gradnje ceste od-
stranili v 30. letih 20. stoletja. Zdaj je trgu vrnjen 
sakralni objekt, ki je tako kot nekoč namenjen 

mimoidočim, da se ustavijo in dotaknejo duhov-
nih razsežnosti človeške zgodovine.

Andreja Gumzej

Slavko se je kot pripravnik za miličnika v 
Mozirju zaposlil oktobra 1981. Šolo za milični-
ke je končal februarja 1983, ko se je tudi ura-
dno zaposlil na Postaji milice Mozirje. Leto 
kasneje je postal pomočnik vodje varnostne-
ga okoliša. Od leta 1986 do leta 2009 je bil 
vodja varnostnega okoliša. Največ spominov 
na ta čas ga veže na pogoste stike s šolar-
ji in vrtčevskimi otroki, ki jih je redno obisko-
val, jim govoril o pomenu varnega sodelova-
nja v prometu in samozaščitnega obnašanja. 
Mnogi otroci se ga odtlej spominjajo kot prija-
znega policista, ki si je vedno vzel čas za njih, 
jim znal vsako stvar počasi, na njim razumljiv 
način razložiti in pokazati. Mnoge generacije 
otrok je zato učil spoštljivega odnosa do poli-
cistov, ki so postavljeni v pomoč, ne pa strah 
otrokom. V času vodenja varnostnega okoli-
ša je sodeloval v svetih za preventivo in vzgo-
jo v cestnem prometu občin Mozirje, Nazarje 
in Rečica ob Savinji.
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Iz občin, Iz upravne enote

UPRAVNA ENOTA MOZIRJE

Spremembe zakona o kmetijskih 
zemljiščih

Sredi junija je stopil v veljavo zakon o spre-
membah zakona o kmetijskih zemljiščih. Nekaj 
poudarkov nam je predstavila načelnica mozir-
ske upravne enote Milena Cigale.

»Med novostmi bi izpostavila naslednje: za-
kon predvideva aktivno vključevanje kmetijske-
ga resorja v prostorsko načrtovanje, govori o 
ukrepih kmetijske zemljiške politike glede izved-
be agrarnih operacij in o odpravi zaraščanja. 
Ponovno pa uvaja tudi plačilo odškodnine za-
radi spremembe namembnosti kmetijskega ze-
mljišča. Odškodnino plača investitor, ki vloži vlo-
go za izdajo gradbenega dovoljenja na kmetij-
skem zemljišču.« 

Višina je odvisna od velikosti zemljiške par-
cele. Odškodnine ne bo potrebno plačati za gra-
dnje, ki se nanašajo na rekonstrukcije in odstra-
nitve objektov in za gradnje nezahtevnih objektov.

Nekoliko je omejena tudi možnost sklenitve 
darilnih pogodb, katerih predmet so kmetijska 
zemljišča, kmetije ali gozdovi. Po novem bo ta-
ka pogodba možna le z zakoncem, otroki, star-
ši, brati, sestrami, nečaki, vnuki in z zetom oziro-
ma snaho ter zunajzakonskim partnerjem otro-
ka s pogojem, da so člani iste kmetije. Pogod-
bo bo mogoče skleniti tudi z lokalno skupnostjo 
in državo.

Marija Lebar

OBČINA GORNJI GRAD

Častna občanka postala Viktorija 
Venišnik

Prejemniki 
občinskih 

nagrad

Nagrajenci občine Gornji Grad z županom Stankom Ogradijem. (Foto: Štefka Sem)

Častna občanka je postala Viktorija Venišnik. 
Vse svoje življenje je posvetila kulturi in šolstvu. 
Ime kraja je preko Galerije Štekl ponesla po vsej 
Sloveniji, poleg kulturnega udejstvovanja pa je 
našla čas za sodelovanje v številnih drugih dru-
štvih in je prejemnica številnih priznanj na kultur-
nem področju.

Zlati grb je šel v roke Jožeta Remšaka za dol-
goletno delo in zasluge na področju kulture, pla-
ninstva in gasilstva. Remšak na odru nastopa 
že preko štirideset let in v tem času je upodobil 
paleto nepozabnih likov. 

Ivan Presečnik je zlati grb prejel za dolgoletno 
delo in zasluge na gasilskem, turističnem, kul-
turnem in pašniškem področju. Presečnik je po-
seben pečat pustil pri urejanju planinskih pašni-
kov na Menini. 

Grb občine je prejela Marija Bezovšek za več-
letno aktivno delo v aktivih kmečkih žena na po-
dročju Zgornje Savinjske doline in sodelovanje z 
drugimi društvi. 

Zvonka Zakrajšek je prejela grb občine za dol-
goletno požrtvovalno delo v Kulturnem društvu 
Gornji Grad, kjer je blagajničarka in skrbi za or-
ganizacijo predstav.

Prejemnica grba občine je tudi Alojzija Suho-
vršnik za dolgoletno požrtvovalno delo z mladi-
mi v Planinskem društvu Gornji Grad.

Priznanje občine so prejeli Miran Žerovnik za 
odlično odigrane vloge in delovanje v društvih, 
Klementina Veršnik za delo v kulturnem društvu 
in Franci Repenšek za aktivno delo v športnem 
društvu Veterani Gornji Grad.

Kocbekova priznanja vsako leto prejmejo 
učenci osnovne šole za doseganje najboljšega 
učnega uspeha. Letošnji nagrajenci so bili Moj-
ca Stradovnik, Anže Veršnik, Patricija Poljanšek, 
Maruša Rihter in Polona Klemen.

Zadnji petek v juniju, na predvečer dneva dr-
žavnosti in ob prazniku občine Gornji Grad, so 
bila podeljena občinska priznanja. Občinski pra-
znik je povezan z datumom 30. junij 1928, ko je 
jugoslovanski kralj Aleksander do takrat trgu po-
delil naziv mesta. V bočki dvorani so se na osre-
dnji občinski proslavi spomnili tudi dneva pred 
dvajsetimi leti, ko je Slovenija razglasila neodvi-
snost.

Osrednje osebnosti večera so bili nagrajenci, 
po besedah župana Stanka Ogradija so to ose-
be, ki so si s svojim delom prizadevale za pre-
poznavnost kraja ter njegov napredek. Naziv ča-

stne občanke je prejela Viktorija Venišnik, katere 
življenje se vrti okrog kulture. Venišnikova se je 
po dolgem in bučnem aplavzu zahvalila za pri-
znanje z besedami: »Vse, kar sem naredila za 
kraj in kar je bilo opisano v obrazložitvi, je bilo 
zame le način življenja.«

Župan Ogradi je v govoru poleg zaslug nagra-
jencev veliko besed namenil prazniku naše dr-
žave. »Ob 20-letnici Slovenije je priložnost, da se 
vprašamo, ali so naša pričakovanja izpolnjena. 
Odgovori bi bili verjetno različni in čeprav smo 
pred samostojnostjo hrepeneli po normalnih in 
stabilnih pogojih za življenje, se vse naše želje 

ne morejo uresničiti niti v lastni državi.« Ogradi 
je omenil, da vseh rešitev ne moremo pričakova-
ti od države, veliko je odvisno tudi od nas samih. 
Prav tako je izpostavil prostovoljstvo kot vse bolj 
dragoceno vrednoto. Poleg že začetih projektov 
občino čaka še veliko novih, vsi so v dobrobit 
kraja in občanov, je omenil.

Slavnostna prireditev je bila obogatena s pe-
smijo, plesom in deklamacijami. Na bočkem od-
ru so zapeli člani moškega in ženskega pevske-
ga zbora Kulturnega društva Bočna, zaplesali 
so člani Folklorne skupine Kamnik. Večer so po-
pestrili učenci podružnične šole iz Bočne z de-
klamacijo pesmi in plesom, po proslavi so obi-
skovalce zabavali člani ansambla Golte.

Štefka Sem
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DRUŠTVO IZGNANCEV SLOVENIJE 1941 – 1945, OO MOZIRJE

Prireditev ob 70. 
obletnici izgona 

Slovencev

Udeleženke prireditve – interniranke iz Solčave (Foto: Lojze Golob)

Društvo izgnancev Slovenije je 
4. junija organiziralo veliko priredi-
tev ob 70. obletnici izgona Sloven-
cev med drugo svetovno vojno in 
20. obletnici delovanja društva. Pri-
reditev je bila na dvorišču zbirnega 
taborišča pri grajskih hlevih v Bre-
stanici pri Krškem. Udeležili so se 
je številni še živeči izgnanci, njiho-
vi svojci in prijatelji. Slavnostni go-
vornik je bil predsednik države dr. 
Danilo Türk. 

Te slavnosti so se udeležili tudi 
člani območne organizacije DIS iz 
Zgornje Savinjske in Zadrečke do-
line, saj so bili mnogi izmed njih 
prav iz tega zbirnega taborišča že 

v letu 1941, kmalu po nemški oku-
paciji Slovenije, izgnani v Srbijo, 
Hrvaško, Bosno in Nemčijo. Preko 
zbirnega taborišča je bilo izgnanih 
66.000 Slovencev v pregnanstvo 
in smrt. Izgnane so bile cele druži-
ne in po sedemdesetih letih se še 
lahko srečujejo le tisti, ki so bili ta-
krat še otroci. Tem otrokom je bilo z 
izgnanstvom ukradeno otroštvo in 
brezskrbna mladost. Namen ude-
ležbe na tej prireditvi je bil dose-
žen. Ohranjanje pristnega tovari-
štva in obujanja spominov na pre-
živeto gorje med vojno je dragoce-
na vrednota.

Jožica Pečovnik

SNOVALCI TV PROGRAMA NA OBISKU V MOZIRJU

Druženje zaključili pri 
Daniju Grudniku

Številnim televizijcem je Dani Grudnik postregel s Steyerjevimi vini. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

POPOTNIŠKO ZDRUŽENJE SLOVENIJE

Po obisku Izraela so se srečali na Ljubnem 

Člani popotniškega združenja pri Pukartovih. (Foto: Štefka Sem)

Lastniki 36 youth hostlov so v 
Sloveniji povezani v popotniškem 
združenju. Vsako leto obiščejo tu-
jo državo, kjer si ogledajo njihove 
hostle in druge lepote dežele. Letos 
so obiskali Izrael, kjer so hostli eno-
tni, saj z njimi upravlja država. Po-
tovanja sta se udeležila tudi lastni-
ka hostla na Ljubnem Alenka in Pa-
vel Pukart. Popotniške prijatelje sta 
gostila pretekli teden z namenom 
izmenjave izkušenj in obujanja vti-
sov s potovanja.

»V Izraelu smo si ogledali de-
set hostlov,« je povedal predsednik 
združenja Igor Jurišič. »Bili smo 
gostje našega veleposlanika Bo-

risa Soviča v Izraelu. Sodelovanje 
in izmenjava dobrih praks z Izrael-
ci je zelo dobra, dežela pa bo vsem 
ostala v lepem spominu.« Doslej 
so obiskali že veliko evropskih dr-
žav, v goste pa vsako leto dobijo 
predstavnike iz drugih držav. 

Hostel Ljubno deluje pet let in 
spada v najvišjo kategorijo. Gostje, 
ki so Pukartove obiskali lani, so bili 
iz 24 držav, njihovo ponudbo pa so 
ocenili z visokimi ocenami. Zaradi 
skupnega oglaševanja so se pri-
družili mreži YHI, kar ocenjujejo kot 
dobro odločitev, saj na ta način pri-
dobivajo goste z vsega sveta. 

Štefka Sem

Novinarji dopisniki, snemalci, 
tehniki in uredniki so se z odgovor-
no urednico informativnega pro-
grama TVS Ksenijo Horvat Petrov-
čič v preteklem tednu mudili v Ša-
leški in Zgornji Savinjski dolini. Po 
razpravah okoli resnih tem, ki so 
se nanašale na novo informativno 
shemo, so se ustavili še v Mozirju 
pri Daniju Grudniku.

Skoraj sedemdeset televizijcev 
je snovalo novo informativno she-
mo TVS, ki se bo pričela izvajati je-
seni. V njej bo več priložnosti za ob-
javo vsakdanjih zgodb iz vse Slove-
nije. S poudarkom na takih, ki bodo 
pritegnile širšo publiko, gledalce, ki 
jih ne zanimata toliko politika in bi-
rokracija. Na programih bodo ta-

ko prijetnejše in lahkotnejše teme s 
področij gospodarstva, s šolskimi, 
mladinskimi in otroškimi vsebinami. 

Druženje so sodelujoči zaključi-
li pri Daniju Grudniku, ki je zasto-
pnik Steyerjeve vinske kleti. Skupaj 
z Danilom Steyerjem iz hiše dišeče-
ga traminca iz Apač sta poskrbela 
za degustacijo Steyerjevih vin in 
prigrizke, ob katerih so stekli pogo-
vori tudi ob lahkotnejših temah. Ne-
kateri izmed sodelujočih so bili na 
tokratnem posvetu prvič v Zgornji 
Savinjski dolini. Zaradi dela jim je 
ostalo premalo časa za občudova-
nje njenih znamenitosti in naravnih 
lepot. Tako se je marsikdo izmed 
njih odločil, da se v te kraje še vrne.

Benjamin Kanjir
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32. OD LIPE DO PRANGERJA NA REČICI OB SAVINJI 

Predstavljena preteklost s pridihom sedanjosti

Obiskovalce je pritegnila literatura o čebelarjenju od leta 1900 dalje.

Zadnjo nedeljo v juniju so v rečiškem turističnem društvu pričeli z 
32. tradicionalno prireditvijo Od lipe do prangerja, in sicer z odprtjem 
razstav. Kot že vrsto let so v sodelovanju s KUD Utrip in osnovno šo-
lo pripravili razstavo likovnih del umetnikov in osnovnošolcev. Pri na-
rodopisni razstavi Čebelarstvo nekoč in danes so jim pomagali člani 
rečiškega čebelarskega društva, kaj vse lahko ustvarijo spretne roke, 
pa so pokazale vezilje domačega društva upokojencev.

Likovnike in njihova dela je predstavila akademska slikarka Terezija Bastelj.

Delo čebel skozi likovne izdelke otrok vrtca in osnovne šole

Iz del vezilj je bilo moč razbrati delo spretnih rok in občutek za lepoto.

RAZSTAVA PODARJENIH 
LIKOVNIH DEL 

Letos mineva 25 let, kar v turi-
stičnem društvu v okviru tradicio-
nalne prireditve Od lipe do pran-
gerja predstavijo dela enega iz-
med zgornjesavinjskih likovni-
kov. Ob jubileju so se odločili, da 
ponovno na vpogled postavijo 
dela likovnikov, ki so v tem obdo-
bju razstavljali na Rečici. O avtor-
jih je spregovorila akademska sli-
karka Terezija Bastelj. Ob tej pri-
ložnosti je umetnica poudarila, 
da je iz podarjenih del vsakokra-
tnega razstavljavca nastala za-
nimiva zbirka, ki bo s časom pri-
dobivala na vrednosti. »Podarje-
na zbirka del zgornjesavinjskih li-
kovnikov je zanimiv »zapis« o to-
vrstni ustvarjalnosti v naši dolini, 

pa tudi pokazatelj odnosa, ki ga 
imajo Zgornjesavinjčani do likov-
nosti nasploh,« je med drugim iz-
postavila akademska slikarka. S 
kulturnim programom so dogo-
dek obogatili učenci Glasbene 
šole Nazarje.

ČEBELICE, MOJE STE 
PRIJATELJICE ...

… so sporočali najmlajši iz reči-
škega vrtca in osnovne šole. Njiho-
va dela so bila predstavljena v eta-
ži nižje. Delo čebel in njihova do-
movanja so bili skozi njihove likov-
ne izdelke prav tako simpatični kot 
avtorji sami. Med njimi so tako tisti, 
ki so napolnili le tri pomladi pa vse 
do tistih v najstniških letih. O delu 
najmlajših likovnikov je spregovori-
la Branka Lipnik.

IZ PRETEKLOSTI 
V PRIHODNOST

O vezeninah, o privlačni dedišči-
ni naših prednikov je spregovorila 
predstavnica vezilj Marta Velam. 
Poudarila je, da se tovrstno ustvar-
janje danes vidi malo kje, zato je 

prav, da se tradicija naših babic 
nadaljuje in da taki izdelki ostanejo 
bodočim rodovom v trajen spomin. 
Narodnemu izročilu, ki ga odlikuje 
predvsem potrpežljivost, spretni pr-
sti in občutek za lepoto, so že vrsto 
let zveste tudi vezilje Društva upo-
kojencev Rečica ob Savinji. Raz-
stavljena dela, ki so nastala na te-
denskih srečanjih, so zahtevala ve-
liko koncentracije, vztrajnosti in na-
tančnosti. 

ČEBELARJENJE 
NEKOČ IN DANES

Z razstavo o čebelarstvu so že-
leli čebelarji Čebelarskega društva 

Rečica ob Savinji prikazati vsaj ne-
kaj razlik, ki so prisotne med čebe-
larjenjem nekoč in danes. »Zave-
dam se, da večjega dela opreme, 
ki se je uporabljala nekoč, ni mo-
žno prikazati, ker je čebelarji nima-
mo več, nekaj pa je boste le videli,« 

je povedal predsednik rečiških če-
belarjev Jože Časl in poudaril, da je 
bilo še pred dobrimi tridesetimi leti 
na rečiškem območju najmanj 30 
čebelarjev, sedaj pa jih je le slaba 
tretjina. Kljub temu se še trudijo in 
čebelarijo s približno 200 čebeljimi 
družinami. 

Razstavo o čebelarjenju so s kul-
turnim programom obogatile ljud-
ske pevke iz Kamnika, razstave pa 
je ob zaključnem predstavljanju 
odprl župan Vinko Jeraj. Ob tem pa 
je poudaril, da je v vse vloženo ve-
liko dela ter se zahvalil vsem sode-
lujočim. 

Tekst in foto: Marija Šukalo
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PROSLAVA OD 20-LETNICI SAMOSTOJNOSTI V LOGARSKI DOLINI

Odkrili spominsko ploščo in posadili lipo

Spominska proslava je bila priložnost za odkritje spominske plošče in posaditev lipe. 
(Foto: Marija Šukalo)

Območno združenje veteranov vojne za Slo-
venijo (OZVVS) Zgornjesavinjsko-Zadrečke do-
line in Veteransko društvo Sever za celjsko ob-
močje - Odbor Mozirje sta skupaj pripravila pro-
slavo ob 20-letnici samostojne Slovenije. Druže-
nje so pripravili na bivši karavli Savinjski parti-
zan v Logarski dolini in ga obogatili s kulturnim 
programom. O dogodkih pred dvema desetletje-
ma so spregovorili solčavski župan Alojz Lipnik, 
podpredsednik mozirskega odbora društva Se-
ver Darko Repenšek in predsednik OZVVS Zgor-
njesavinjsko-Zadrečke doline Franci Kotnik. 

Župan Lipnik je izpostavil, da je bil cilj teritori-
alne obrambe razorožiti predstavnike tedanje Ju-
goslovanske armade v karavli. Prepričan je, da je 
bilo potrebno ogromno prizadevanj in diplomaci-
je ter poguma, da se je do skrajnosti zaostreno 
ozračje na koncu vendarle sprostilo in poveljstvo 
na karavli predalo. »Naša slovenska samostoj-
nost je sad naporov skozi stoletja, vrhunec in ure-
sničitev pa sta se zgodila pred dvema desetletje-
ma,« je med drugim povedal Lipnik. 

Darko Repenšek je poudaril, da tako takrat, 
združeni v vojni, kot danes v miru ni bilo ločni-
ce med teritorialno obrambno in takratno milico 
- policijo. S skupnimi močmi so izpolnjevali vsak 
svojo nalogo. Dotaknil se je tudi današnjih poli-

tičnih razmer pri nas. »V današnjem času, ko ni-
smo najbolj zadovoljni z našo materjo državo, 
predvsem z njeno politiko, bodimo zavedni, da 
smo danes v samostojni državi Sloveniji.« 

V območnem združenju veteranov vojne za 
Slovenijo pa po besedah Francija Kotnika ohra-
njajo verodostojen spomin na dogodke v enem 
izmed najbolj ključnih obdobij zgodovine in slo-
venskega naroda in ne dovolijo, da kdorkoli 
zmanjšuje pomen njihove skupne zmage. 

Spominska proslava je bila priložnost za od-
kritje spominske plošče in posaditev lipe. S tem 
dejanjem bo na nekdanji karavli za večno ohra-
njen spomin na dogodke pred dvema desetletje-
ma za naše zanamce. Druženje se je ob zaključ-
ku iz Logarske doline preselilo v solčavski lovski 
dom, kjer so podelili še priznanja. 

Fotogalerijo si lahko ogledate na www.sa-
vinjske.com (geslo: do20slo).

Marija Šukalo

LJUBNO OB SAVINJI

Zvonovi zapeli kot pred dvajsetimi leti

Slovesni dogodek se je odvijal ob lipi, ki so jo zasadili ob zgodovinski prelomnici za naš narod. 
(Foto: Marija Lebar)

Občina Ljubno je v sodelovanju s tamkajšnjo 
župnijo v petek, 24. junija, pripravila osrednjo 
slovesnost ob dvajseti obletnici razglasitve sa-
mostojne države Slovenije. Slovesni dogodek se 
je odvijal ob lipi, ki so jo zasadili ob takratni zgo-
dovinski prelomnici za naš narod. Pred tem je bi-
la v farni cerkvi sv. Elizabete maša za domovino, 

ki jo je ob somaševanju daroval upokojeni nad-
škof msgr. dr. Franc Kramberger. 

»S ponosom se spominjamo tistih dni, ko so 
se nam odprla vrata v samostojnost. Ko so se 
uresničili pradavni sni slovenskega naroda,« je 
prisotne nagovoril župan Franjo Naraločnik in 
nadaljeval: »Ob tej priložnosti bi se rad zahvalil 

pobudnikoma ideje o zasaditvi spominske lipe 
pred dvajsetimi leti, dekanu Martinu Pušenjaku 
in ravnatelju Rajku Pintarju.«

In četudi danes ni vse, kot smo si takrat zami-
šljali, je Slovenija naša domovina, ki raste in sku-
paj z njo raste tudi lokalna skupnost. »Zato je sim-
bolika lipe, ki je bila posajena ob razglasitvi samo-
stojnosti, še toliko večja. Z njo skupaj rastemo vsi. 
Iz majhnih in negotovih korenin na začetku do da-
našnjih močnih korenin, ki visoko v nebo poga-
njajo mogočno krošnjo,« je rekel župan.

Spregovoril je tudi eden od pobudnikov saje-
nja lipe dekan Martin Pušenjak. Govoril je o do-
movinskih čustvih o vrednotah, ki so splošne in 
povsod priznane, kot so poštenje, zvestoba, do-
moljubje, strpnost. Čeprav zgleda, da te vredno-
te zgubljajo na pomenu, jih je treba še bolj goji-
ti in živeti. Tudi on je poudaril pomen samostoj-
ne domovine, kjer narod ni nikomur podložen, je 
sam svoj gospodar.

Kulturni program so oblikovali mešani cerkve-
ni pevski zbor in učenci ljubenske osnovne šole. 
Posebej za to priložnost se je po dolgih letih pre-
mora ponovno zbral moški pevski zbor Raduha 
pod vodstvom Lenke Kralj, ki je pel pri zasaditvi 
spominske lipe pred dvajsetimi leti. 

Marija Lebar
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Ko je šlo za denar Slovencev … (1)

Po kmečki odvezi so se Slovenci, ki so bili te-
daj pretežno kmetje, znašli v hudih škripcih, tako 
v narodnostnem kot gmotnem pogledu. Seveda 
so kot podaniki v fevdalnem času znali enostav-
no gospodariti na površinah svojega gospoda, ki 
ni želel spodbujati kmete k napredku in umnemu 
gospodarjenju. Potreboval je neuke ljudi, ki so slu-
žili njegovim načrtom in opravljali marsikdaj celo 
suženjska dela. Fevdalci so bili v veliki večini nem-
škega plemiškega izvora, to velja še prav posebej 
za predele južno od Gradca (Spodnja Štajerska). 

Kmetje-podaniki niso imeli pojma o prodaji in 
vrednotenju svojih pridelkov. Niso bili opremljeni 
za sodobne načine obdelave zemlje, skratka bi-
li so lahek plen vseh mogočih špekulacij, ki so jih 
na veliko izvajali razni preprodajalci in goljufi. Po-
leg tega je država, ki je uzakonila ukinitev fevdaliz-
ma, le malo storila, da bi ob tem zaščitila kmete. 
Posestva so prevzemali na temelju cenitev, ki so 
jih opravljali nekdanji fevdalci v škodo nepouče-
nega kmeta. Veljal je zakon, po katerem so oce-
njeni znesek plačila za posestne pravice delili na 
tri dele, enega je plačala država, drugega fevda-
lec, tretjega pa kmet. Zaradi nekontroliranih ceni-
tev so seveda spet potegnili kratko kmetje na ra-
čun nekdanjega gospoda. Ob vsem tem pa so 
nekdanji gospodi imeli v vidu tudi ponemčenje 
dežele, ki so jo poseljevali naši predniki.

V Gradcu je od leta 1860 delovala posebna 
posojilnica za kreditiranje rokodelcev in nem-
ških kmetov, ki bi želeli na Spodnještajerskem 
pričeti obrt oziroma gospodariti na kmetijskih 
površinah. Gre torej za izrazit ukrep potujčeva-
nja naših krajev. Ni treba posebej poudarjati, da 
Slovenci tedaj niso razumeli trg kapitala in sploh 
trg v poslovnem smislu.

ZA NAŠE LJUDI SO NASTALI HUDI ČASI
Takšne okoliščine so pripomogle k temu, da 

so kmetje postali plen raznih goljufov in poceni 
prodali svojo posest ter nasedali obljubam or-
ganizatorjev izseljevanja v tuje kraje, celo v dalj-
ne dežele, kot so Amerika, Kanada in razne dru-
ge države. Tam so našli predvsem zaposlitve, ki 
jih domačini niso hoteli opravljati, največkrat pa 
težko delo v rudnikih.

Tako je bilo v času, ko so gospodarili z denar-
jem le tujci in ko je bilo med našimi ljudmi še 
prepričanje, da naš človek tako nima denarja, 
in mnogi izobraženci so smatrali, da se pri ra-
zni denarni zavodi, ki bi zagotovili našemu člo-
veku denar – torej slovenske hranilnice in poso-
jilnice, niso realnost.

KNJIGA JUGOSLOVANSKI POSOJILNIČAR IN 
ZADRUGAR

Zelo nazorno so ta dogajanja opisana v knji-
gi avtorja Ivana Lapajneta, šolskega nadučitelja 
v Krškem, ki je že leta 1907 napisal prvo knjigo 
Slovenski posojilničar. Tej je sledila obsežnejša v 
letu 1922, pod naslovom Jugoslovanski posojil-
ničar in zadrugar. Podatek, da je na Slovenskem 
leta 1907 delovalo le kakih 300 posojilnic, da pa 
jih je leta 1922 poslovalo že preko 500, dokazu-
je, da je razvoj slovenskega denarništva krenil v 
pravo smer.

Prvi avstrijski zakon, ki je urejal posojilništvo 
(zadružništvo) je bil izdan 9. aprila 1873. V teda-
nji kraljevini SHS so pripravljali nov zakon o poso-
jilnicah in hranilnicah. Lapajne zatrdi, da posojil-

nice in hranilnice niso zadruge, pač pa združenja, 
ki so osnovana po tako imenovanem »regulativu« 
za hranilnice iz leta 1844, po tem zakonu so bile v 
Avstriji ustanovljene hranilnice in posojilnice, zato 
so govorili o »regulativnih zavodih«.

ZGODOVINSKI PREGLED
A. Raiffeisna imenujejo Nemci očeta malih 

nemških posojilnic. Rojen je bil leta 1818 nekje 
blizu Koblenza. Bil je upravni uradnik. Da bi rev-
nemu ljudstvu pomagal, je najprej ustanovil kon-
sumno društvo z vzajemnim poroštvom, ki je po-
magalo članom s prehrano, pa tudi z »dobrimi« 
semeni. Kmalu je Raiffeisen ugotovil, da bo tre-
ba omogočiti ljudem najem poceni denarja na 
posodo. Zato je začel v pokrajini snovati posojil-
nice. Njegovo načelo je bilo: Vsaka vas in vsaka 
župnija naj ima svojo posojilnico, ki jo vodijo kme-
tje (člani) sami in to brezplačno, saj je bilo poslo-
vanje teh posojilnic zelo enostavno zastavljeno. 

Vsi, ki pristopijo, naj se zavežejo za obvezno-
sti posojilnice. Posojuje se po mnenju Raiffeisna 
le na zadolžnice. Kmalu je povezal posojilnice v 
»društvo« (zvezo), tu je bilo osem do deset pre-

glednikov (neke vrste revizorji) za pridružene za-
vode. Veliki posojilničar je umrl leta 1888, ko je 
dopolnil 80. leto starosti.

SCHULZE-DELITZSCH
Od prvih pobudnikov posojilništva je posebej 

znan in ugleden Schulze-Delitzsch, ki je začel s 
svojim delovanjem v Nemčiji, in to v letih 1847 – 
1850. Tudi on je poudarjal potrebo po posojilih 
ljudem v denarni stiski. Smatral je, da je rešitev v 
trdni vzajemnosti in skupnega kapitala. Schulze-
Delitzsch je načrtoval širše delovanje posojilnic 
kot Raiffeisen. Želel je ustreči vsem »stanovom«, 
tedanjega časa. 

Zavodi bi upoštevali omejeno, včasih pa tu-
di neomejeno zavezo. Govoril je o večjih zavo-
dih in svetoval, da bi več župnij imelo skupaj 

eno posojilnico. Za razliko od Raiffeisna je Sc-
hulze-Delitzsch uvajal deleže, tako ustanovne 
kot redne (članske). Tudi pri delitvi dobička je 
imel svoje poglede – predlagal je delitev med 
člane posojilnice, in to v primeru, da bi se raz-
šli, priporočal pa je tudi oblikovanje rezervne-
ga sklada.

POSOJILNICE PRI ČEHIH
Kmetje so razumeli posojilnice kot načelo var-

čevanja v dobrih časih za primer slabih. Že pred 
18. stoletjem so imeli kmetje po vaseh in trgih 
navado, da so žito ob dobrih letinah shranjeva-
li za slabe čase in seveda za seme. Takšne obli-
ke varčevanja so imenovali »gospodarske zalo-
žni«. Žito je bila torej skupna last, ob prodaji pa 
je bil denar na voljo za posojila. Tudi na Češkem 
so se osnovale kmalu samostojne posojilnice, ki 
so večinoma poslovale po načelih Schulze-De-
litzscha. Čehi so bili ostalim slovanskim naro-
dom v tem pogledu zgled. Že leta 1861 je dr. Fr. 
Kampelik napisal knjigo pod naslovom Sredstva 
proti hudim časom. 

Bomo nadaljevali

Novoštiftski zadružniki kmalu po začetku druge vojne. Prosimo bralce iz Nove Štifte, da nam kaj več 
sporočijo o tej fotografiji, ki jo hrani Muzejska zbirka v Gornjem Gradu. Kdo je na sliki in kdaj so 

slikani, to bi nas zanimalo. 
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IZBOR NAJBOLJŠEGA VINARJA KOLOVRATA

Vsi odlični, a Fajfarjeva modra frankinja prva

Prvi med malimi vinarji Slovenije (levo) zmaguje z rdečimi vini tudi v 
svojem vinorodnem okolišu.

Prehodni pokal za najboljše-
ga vinarja Kolovrata, zaselka nad 
Mozirjem, je ostal v rokah lan-
skoletnega zmagovalca Mihaela 
Fajfarja iz Slatine pri Šmartnem 
ob Paki. Med zelo dobrimi vzorci 
vin, ki so jih na začetku junija na 
že 14. ocenjevanju pokušali vinar-
ji s Kolovrata, je drugo mesto pri-
padlo Vojku Fužirju, tretje pa Loj-
zetu Plazniku.

In kakšna je zmagovalka izbo-
ra najboljše žlahtne kapljice? Mo-
dra frankinja je rubinasto rdeča, 
ima vonj po malini in robidi, z ra-
hlo sledjo višnje ter okusom po va-
nilji. Mihael (Miha) Fajfar ima v Ko-
lovratu štiri leta star nasad s 713 tr-
si modre frankinje in tudi letošnji le-
tnik obeta odličnost. Miha, ki je za-

in tistim, ki imajo težave z ožiljem. 
»Avstralski znanstveniki pravijo, 

da je najboljša za to slovenska mo-
dra frankinja. Ima dobrih tisoč sto 
antioksidantov. Štajerci pijejo zelo 
malo rdečih vin. Belo ima okoli de-
vetsto antioksidantov in zato spije-
jo belega malo več,« je šaljivo do-
dal. Pa še to je pripomnil, da je bi-
lo na letošnjem ocenjevanju samo 
sedem vzorcev, ker so nekateri so-
di že prazni. Njegova rdeča vina so 
bila prva tudi na aprilskem ocenje-
vanju vin Šmarsko-virštanjskega 
okoliša. Zanje je prejel šest zlatih 
medalj.

Člani Kluba kolovraška kapljica 
so se strinjali, da je najboljši vinar 
med njimi tudi odličen gostitelj. 

Andreja Gumzej

sadil vinsko trto še v Halozah in na 
Rečici ob Paki ter je obenem še tr-
ški viničar in oskrbnik mozirske po-

tomke najstarejše trte na svetu, je 
kot zanimivost omenil, da jo zdrav-
niki priporočajo srčnim bolnikom 

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO RADMIRJE

Razvitje prapora velik dogodek za mlade gasilce

V imenu Občine Ljubno je trak obesil svetnik Primož Vodušek. 
(Foto: Štefka Sem)

V petek, 24. junija, je bil za mla-
de radmirske gasilce prav pose-
ben dan. Razvili so namreč nov 
mladinski gasilski prapor, za kate-
rega so finančna sredstva prispe-
vali številni posamezniki, društva, 
podjetja in Občina Ljubno. Čast 

svečanega razvitja je pripadla sve-
tniku Primožu Vodušku, večji dona-
torji, teh je bilo osem, so nanj obe-
sili trakove s svojimi imeni. Prapor 
je blagoslovil radmirski župnik ms-
gr. Jože Vratanar.

Razvitju prapora so prisostvo-

vali predsednik Gasilske zveze 
Zgornje Savinjske doline Janko 
Žuntar, predsednica Gasilske zve-
ze Šaleške doline Helena Brglez 
in predsednik komisije za delo z 
mladimi v Savinjsko-šaleški regi-
ji Dušan Zabukovnik. Obiskoval-
ce in goste sta pozdravila predse-
dnik ter poveljnik PGD Radmirje, 
Damijan Nerat in Janez Vratanar. 
Oba sta se zahvalila donatorjem 
za pomoč ter poudarila, da mla-
di potrebujejo spodbudo pri delu 
in pohvalo za trud. »V tem nehva-
ležnem času za mlade jim starej-
ši z veseljem posvečamo čas za 
vaje, tekmovanja in druženje. Nji-

hov trud cenimo in vemo, da bo-
do postali dobri gasilci,« je pove-
dal Nerat. Tudi Žuntar in Zabukov-
nik sta omenila, da so mladi gasil-
ci bodočnost ter se z njimi veselita 
velikega dogodka.

Seveda dogodek ni minil brez 
udeležbe številnih tako mlajših kot 
starejših članov društev iz osta-
lih krajev Zgornje Savinjske doli-
ne. Slovesnost so popestrile pevke 
zbora Jutro, ki so poleg Zdravljice 
ob državnem prazniku zapele tu-
di gasilsko himno, za ples in dobro 
voljo pa so poskrbeli člani ansam-
bla Minutka.

Štefka Sem

Ildefonso Falcones de Sierra: 
Fatimina dlan

Zgodba romana Fatimina dlan 
je postavljena v Španijo v 16. sto-
letju. Plavooki Hernando je sin mo-
riske, za njim pa je težka mlado-
stna preizkušnja. Pri njegovih 13 
letih ga je namreč oskrunil špan-
ski duhovnik. Zaradi tega je v oko-
lju prikrite muslimanske skupnosti, 
kjer živi, zaničevan. Poleg tega so 
del njegovega življenja tudi neneh-
ni spopadi s Španci, ki moriske ne-
nehno preganjajo. V enem od spo-
padov z vojsko kralja Filipa II. Her-
nando spozna Fatimo in se vanjo 
zaljubi. A njegova ljubezen do Fa-
time je prepovedana in zgodba se 
seveda močno zaplete …

Ildefonso Falcones de Sierra je 

sicer avtor po svetu zelo priljublje-
nega zgodovinskega romana Mor-
ska katedrala, ki je tudi v Sloveniji 
pridobil izredno veliko navdušenih 
bralcev. 
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BOHAČEV TOPLAR

Prikaz starodavne obrti oblikovanja gline

Mariji Štiglic so se pri oblikovanju gline pridružili tudi mladi. 
(Foto: Marija Lebar)

V Bohačevem toplarju so 18. 
junija pripravili delavnico obliko-
vanja gline. Marija Štiglic se s to 
spretnostjo ukvarja že dve dese-
tletji. Mladim, ki so se tega dogod-
ka udeležili, je pomagala ustvarjati 
različne izdelke in z nasveti usmer-
jala njihovo oblikovanje.

Občina in JP Dom Nazarje, Mu-
zej Vrbovec ter izdelovalci domače 
in umetne obrti, ki skrbijo za vsebi-
ne v Bohačevem toplarju, si priza-
devajo, da bi ta v polnosti zaživel 
in postal stičišče ter središče do-
gajanja v Nazarjah. Za popestritev 
so zato ob sobotah, ko deluje tudi 
kmečka tržnica, pripravili različne 
dogodke, med njimi tudi delavnico 
oblikovanja iz gline.

doline, doslej prikazala na več de-
lavnicah na nazarski osnovni šoli, 
pa tudi na otroškem festivalu Pika 
Nogavička v Velenju. Po njenem je 
to prijetno medgeneracijsko druže-
nje in prenašanje znanja.

Sama se je z oblikovanjem gli-
ne srečala pred dvema desetle-
tjema, in sicer se je najprej ude-
leževala tečajev lončarjenja v To-
polšici. Kasneje ga je nadgradi-
la tudi z izobraževanji kiparjenja 
v glini. Zanimivemu konjičku po-
sveča veliko svojega prostega 
časa. Med drugim je članica Dru-
štva šaleških likovnikov, Društva 
keramikov in lončarjev Slovenije 
in Društva Gal.

Marija Lebar

OSNOVNA ŠOLA NAZARJE

Otvoritev novega čebelnjaka v Dobletini

Krožkarji in starši ob otvoritvi čebelnjaka pri Vačovnikovih v Dobletini 
(Foto: Marija Lebar)

Uvrstitve nazarskih čebelarskih krožkarjev na državnem tekmova-
nju v Ljutomeru:

Nižja stopnja: Vid Vačovnik in Vid Rozoničnik srebrno priznanje, Eva 
Horvat in Anamarija Andrejovec bronasto priznanje, Helena Orel in Ta-
deja Orel zahvala za sodelovanje, srednja stopnja: David Mikek in Jaka 
Podkrižnik srebrno priznanje.

STRELSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD 

Tekmovanje za občinski 
praznik 

Člani gornjegrajskega strelskega 
društva so v okviru praznovanj ob-
činskega praznika organizirali strel-
sko tekmo za vse občane starejše 
od 14 let in člane društev s sedežem 
v občini. Tekma je bila v nedeljo na 
strelišču Lovske družine Gornji Grad. 

Tekmovalci so tekmovali posa-
mezno in ekipno. Streljali so z malo-

kalibrsko puško leže na 50 metrov.
Rezultati: 1. Nani Tiršek (LD G. 

Grad) 86 krogov, 2. Dušan Žehelj 
(LD G. Grad) 84, 3. Tomaž Trogar 
(Veterani) 82. Ekipno je slavila eki-
pa LD G. Grad v sestavi Nani Tiršek, 
Dušan Žehelj in Ivan Fedran z 241 
krogi in prejela pokal v trajno last.

Jože Gomboc

Inline hokejska liga Mozirje 
2011

Rezultati 6. kroga: Hrušca Team : Mozirje 7:1, Luče : Velenje 4:1, Gor-
nji Grad : HockeyShop Celje 1:5, Bidri : Luče 3:0, HockeyShop Celje : Ye-
ti 3:0, Fužinar : Bidri 3:6, Hrušca Team : Gornji Grad 10:2, Bidri : Yeti 3:0, 
HockeyShop Celje : Hrušca Team 3:5.

Lestvica: 1. Hrušca Team, 2. HockeyShop Celje, 3. Luče, 4. Yeti, 5. Bi-
dri, 6. Gornji Grad, 7. Velenje, 8. Mozirje, 9. Fužinar.

ŠS

Nekateri mladi so že imeli izku-
šnje s to spretnostjo iz šole, nekate-
ri pa so tega lotili prvič. Kot je pove-

dala Nazarčanka Marija Štiglic, je 
starodavno rokodelsko izročilo, ki 
je doma tudi v tem koncu Zadrečke 

Učenci, ki so v letošnjem šol-
skem letu obiskovali čebelarski 
krožek na nazarski osnovni šoli, 
so skupaj z mentorico Branko Na-
reks pripravili zaključno prireditev, 
na katero so povabili tudi starše. 
Njihovemu sošolcu in že pravemu 
čebelarju Vidu Vačovniku so star-
ši napravili čebelnjak, ki so ga ob 
tej priložnosti tudi slovesno preda-
li namenu. Dogodku je prisostvo-
val še somentor krožka predsednik 
Čebelarskega društva Kokarje Fra-
njo Podrižnik 

Za začetek je zadonela čebelar-
ska himna, nato pa je sledil pro-
gram, ki so ga za prisotne pripra-
vili čebelarski krožkarji. Dogodek 
je povezovala Branka Nareks, ki je 
opisala začetek krožka in dosežke, 
s katerimi se lahko v teh treh letih 
pohvalijo, saj so se odlično odre-
zali na tekmovanjih mladih čebe-
larjev. Poleg prireditev, ki jih pripra-
vljajo na šoli, so obiskovali tudi če-
belarje, predvsem Podrižnika in se 
tam v praksi srečevali z življenjem 
in delom s čebelami. »Včasih kdo 

neha hoditi h krožku, a se taka iz-
gubljena čebela hitro vrne nazaj,« 
je povedala Nareksova.

Vsem krožkarjem je podelila pri-
znanja. Posebej je podelila priznanja, 
ki so jih dosegli na državnem tekmo-

vanju, in dodala, da je enemu paru 
zmanjkala le ena sama točka do zla-
ta. Nekaj besed je spregovoril še Fra-
njo Podrižnik, po otvoritvi čebelnjaka 
pa je sledilo prijateljsko druženje.

Marija Lebar
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VRTEC GORNJI GRAD

Končni izlet v živalski vrt in Kamniško Bistrico

Otroci iz vrtcev Gornji Grad in Bočna skupaj s starši in drugimi sorojenci na izletu

Približuje se konec šolskega leta in temu sle-
di čas končnih izletov. Tudi v Vrtcu Gornji Grad 
smo se odpravili na končni izlet. V soboto, 11. 
junija, smo se z dvema avtobusoma in nekaj 
osebnimi avtomobili odpravili proti Ljubljani, kjer 
smo si ogledali živalski vrt in nato postali še v 
Kamniški Bistrici. Izlet smo pripravili v vrtcu sku-
paj s Planinskim društvom Gornji Grad.

Otroci, ki obiskujejo vrtca Gornji Grad in Boč-
na, so skupaj s starši in drugimi sorojenci nestr-
pno čakali, da vidijo vse znane in neznane živa-
li v Živalskem vrtu Ljubljana. Ob lepem vremenu 
smo si tako skupaj s prijaznimi vodiči v treh sku-
pinah ogledali najbolj zanimive živali in izvedeli 
tudi veliko o njihovem načinu življenja ter anek-
dotah, ki jih kosmata in pernata ter druga bitja 
pričarajo. 

Videli smo vragolije, ki jih izvajajo morski le-
vi ob hranjenju, pobožali smo kuščarje in se na-
smejali prijaznim šimpanzom. Otrokom je naj-
bolj v spominu ostal velik slon, ki je sam odpi-
ral in zapiral vrata svoje hiše. Velike mačke so le-
nobno dremale v senci, medvedi pa so se slad-
kali z gozdnimi sadeži. Sledil je čas za prosti 
ogled in igre, ki se jim ob zanimivih igralih v ži-
valskem vrtu ni moč upreti. 

Ko se je sonce povzpelo visoko na nebo, smo 
poiskali senco v naših avtobusih in se odpravi-

li proti Kamniški Bistrici. Tam smo se ohladili in 
okrepčali. Ogledali smo si izvir Kamniške Bistri-
ce, ki s svojo turkizno barvo kar vabi popotnika k 
osvežitvi. Po krajšem oddihu so sledile športne 
in zabavne igre, ki so trajale do popoldanskih ur, 
ko smo se vrnili domov.

Izlet je bil poučen in zabaven hkrati. Spoznali 

smo eksotične živali in se zabavali v čistem oko-
lju pod Kamniško-Savinjskimi Alpami. 

NK
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MENINA

Srečanje vseh, ki jim je planina pomembna in 
potrebna

V metanju gojzarja so se pomerili tako odrasli kot otroci. (Foto: LG)

V soboto, 25. junija, se je na Me-
nini zbralo veliko število prijateljev 
te planine in ljubiteljev narave. Pred 
petimi leti je odsek za varstvo gor-
ske narave Planinskega društva 
Gornji Grad ob takratni deseti oble-
tnici protesta proti radarjem na Me-
nini organiziral prvi Dan Menine 
z namenom opozoriti javnost na 
večstranski pomen planine ter do-
seči čim bolj usklajeno rabo in so-
delovanje med njenimi različnimi 
uporabniki. Drugo srečanje sta or-
ganizirala Planinsko društvo Gor-
nji Grad in Pašna skupnost Gospo-

dnje Globače, pri dogodku so so-
delovala številna društva.

Na planinskem domu so posta-
vili tablo, na kateri je splošni opis 
Menine in naravnih znamenitosti 
na njej. Ob otvoritvi table sta ne-
kaj besed povedala župan Stan-
ko Ogradi in osrednji govornik Loj-
ze Gluk. »Zbrali smo se, ker nam 
Menina in narava nekaj pomeni-
ta. Sem radi prihajamo vsak iz svo-
jih razlogov, nekaterim pomeni vir 
preživetja, zaradi gozdov, paše, vo-
de in čebelarjenja, drugim pomeni 
mir, počitek, sprostitev, rekreacijo. 

Osrednji govornik Lojze Gluk je povedal, da so se zbrali, da praznujejo, se 
veselijo, družijo in med seboj spoznajo tisti, ki radi zahajajo na Menino. 

(Foto: MVF)

KRESOVANJE OB DNEVU DRŽAVNOSTI

Uresničene želje mnogih rodov

Ogenj je vse bolj gorel in osvetljeval prireditveni prostor, na katerem so se 
pevci, recitatorji in govornika spomnili časa osamosvajanja. 

(Foto: Benjamin Kanjir)

Na predvečer dvajsete oble-
tnice samostojnosti Slovenije so 
člani KD Jurij v Mozirju ob špor-
tnih igriščih ob Savinji organizi-
rali tradicionalno kresovanje in 
ob tem priložnostni kulturni pro-
gram. V njem so se pevci, recita-
torji in govornika spomnili časa 
osamosvajanja in trenutnega do-
gajanja v državi.

»Tisti, ki dobro v srcu mislimo, 
smo se danes tukaj zbrali,« je uvo-
doma pozdravil obiskovalce, ki 
so se kljub muhastemu vremenu 
zbrali na prireditvi, predsednik KD 
Jurij Jure Repenšek. »Res je, da se 
v zadnjih mesecih nad nami zgri-
njajo bolj črni oblaki, ki nam govo-
re o tem, da smo pozabili na vre-
dnote, kot so poštenost, vztrajnost, 
resnicoljubje in plemenitost. Skrat-
ka stvari, ki so bile stoletja utečene 

movino že trepetali. Mnogi so prije-
li za orožje, pripravljeni se postavi-
ti v bran. To se je prvič zgodilo. Pr-
vič smo se borili zase, ne pa za tuj-
ce. Ker smo bili srčni, smo uspeli,« 
so bile županove besede. 

V kulturnem programu so na-
stopili koledniki KD Jurij, ki jih vo-
di Jelka Repenšek, zapela je Kristi-
na Šuster, deklamatorji pa pripo-
vedovali domoljubne pesmi. Kot je 
že običajno, so kres prižgali doma-
či skavti. Kljub temu da je bil odpa-
den les, iz katerega je bil postavljen 
kres, dodobra razmočen, je ogenj 
vse bolj gorel in osvetljeval priredi-
tveni prostor. »Ravno tako, kot na-
ša država« je bilo slišati iz občin-
stva, »začelo se je počasi, sedaj 
pa je vse močneje in vse bolj raz-
poznavno.«

Benjamin Kanjir

in domače našemu narodu,« je na-
daljeval Repenšek, vendar bil ve-
sel, da lahko kljub temu praznuje-
mo obletnico samostojnosti lastne 
države, po kateri so predniki stole-
tja hrepeneli. 

Za njim je spregovoril tudi mozir-
ski župan Ivan Suhoveršnik. »Pred 
dvajsetimi leti smo stopili skupaj 
in skupaj uresničili želje, ki so jih 
mnogi rodovi nosili globoko v sr-
cu. Po parih urah smo za našo do-

Za vsakega je Menina na svoj na-
čin edinstvena in pomembna. Za-
to jo moramo ohraniti tudi za naše 
potomce, da jo bodo tudi oni lah-
ko z veseljem obiskovali,« je pove-
dal Gluk. Člani Moškega pevskega 
zbora Kulturnega društva Bočna 
so se s pesmijo spomnili tudi 20. 
rojstnega dneva Slovenije.

Dogodek se je pričel s poho-
dom iz Črnivca in nadaljeval z ma-
šo pri kapelici na Menini, po otvori-
tvi table pa so obiskovalci prežive-
li popoldan v družbi čebelarjev, ki 
so predstavili svojo dejavnost. Go-

barji so pripravili razstavo gob, čla-
nice društva kmečkih žena so obi-
skovalcem ponudile domače izdel-
ke, v pristavi je bila razstava plaka-
tov na temo Menine, predstavlje-
na so bila zdravilna zelišča. Otroci 
so se pomerili v družabnih igrah, v 
metanju gojzarja so se pomerili ta-
ko odrasli kot otroci. Najuspešnejši 
metalec gojzarja je postal Alojz Peč-
nik iz Šmartnega ob Dreti. Privlačno 
je bilo pokanje z bičem, pogumnejši 
obiskovalci pa so se lahko spustili v 
udorno jamo Jespa.

Štefka Sem
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OSNOVNA ŠOLA GORNJI GRAD

Najlepši čas v letu za šolarje je končno tu

Premnoge pesmi o domovini so učenci povedali ali zapeli, vse to v čast 20. rojstnega dne Slovenije. 
(Foto: Štefka Sem)

Učenci Osnovne šole Frana Kocbeka so se 
v četrtek, 23. junija, poslovili od šole s pesmi-
jo, plesom in igro ter zakorakali v počitnice. Za-
ključna slovesnost, ki so jo pripravili v dvorani 
kulturnega doma, je bila posvečena tudi dne-
vu državnosti. Ljubezen do domovine so učen-
ci primerjali z ljubeznijo do matere, dan držav-
nosti pa omenili kot praznik, na katerega mora-
mo biti ponosni. 

Ravnateljica Lilijana Bele je v govoru pohvali-
la učence, ki so se vse leto trudili za kar najbolj-
ši uspeh. Pohvalila je odličnjake in tiste, ki so na 
katerem koli področju prejeli zlata in srebrna pri-
znanja. Zahvalila se je staršem, brez katerih se 
otroci ne bi mogli udeleževati vseh dodatnih de-
javnosti, in mentorje, ki so se trudili, da na mladi 
rod prenesejo kar največ znanja. »Najboljša do-
ta za otroka je bistra glava in pridna roka,« je bil 
nasvet Beletove, za čas počitnic pa jim je zaže-
lela: »Želim vam varne poti, radi se imejte in ve-
liko se smejte.«

Predsednik gornjegrajskega čebelarskega 
društva Franc Bezovšek in mentor mladih čebe-
larjev na gornjegrajski šoli Ivan Rop sta desetim 
udeležencem krožka na šoli podelila priznanja 
za uspešno opravljen tečaj, prav tako so preje-

li kozarec javorovega medu, ki so ga sami pri-
delali. Bezovšek je povedal, da je vesel, da je po 
dolgih letih zatišja čebelarski krožek na šoli po-
novno zaživel.

Na odru sta nastopila otroški in mladinski 
zbor gornjegrajske šole, učenci matične in po-
družničnih šol iz Bočne in Nove Štifte. Svojo 
zgodbo je predstavil učenec Blaž, kateremu se 

je življenje spremenilo, ko je prejel polžev vsadek 
in sedaj sliši. Učenci so predstavili projekt Turiz-
mu pomaga lastna glava, za smeh pa so poskr-
beli z Gornjegrajskimi novicami, ki sta jih vodili 
Matilda Smrtnik in Brigita Pogrebnik, oddajo Ble-
betanje je vodila Živa Tečnoba. 

Štefka Sem

5. kolesarski 
maraton Alpe 

Scott
V nedeljo, 3. julija, bo potekala množična ko-

lesarska prireditev – Maraton Alpe Scott. Start in 
cilj maratona, v katerem bodo kolesarji prevozili 
krog okoli Kamniško-Savinjskih Alp, bo v centru 
Kamnika. Kolesarski maraton bo potekal v po-
polni, mobilni enourni zapori cestišč v sprem-
stvu policijskih vozil. Najhitrejši tekmovalci se 
bodo pričeli spuščati s Pavličevega sedla ob 11. 
uri. V Solčavo bodo prikolesarili ob 11.15, v Lu-
če 11.25, na Ljubno ob 11.40, v Gornji Grad ob 
11.50 in na Črnivec ob 12.20. V tem času bo pro-
met z motornimi vozili moten.

Štefka Sem

ZLATA POROKA ŠTEFKE IN VALENTINA MAVRIČ

Posebno doživetje, ki so ga deležni le redki

Zakonca Mavrič sta v petdesetih letih doživela 
veliko lepih stvari, v skupnem življenju pa sta 

previharila tudi mnogo težav, ki so njuno zvezo 
le še okrepile. 

Štefka in Valentin Mavrič iz Florjana pri Gor-
njem Gradu sta preteklo soboto v družbi svojih 
štirih otrok, njihovih družin in številnih sorodni-
kov ter sosedov proslavila petdeset let zakonske 
zveze. Mašo je v cerkvi svetega Frančiška Ksa-
verija v Radmirju daroval msgr. Jože Vratanar. 
Zakonca Mavrič sta v petdesetih letih dožive-
la veliko lepih stvari, v skupnem življenju pa sta 
previharila tudi mnogo težav, ki so njuno zvezo 
le še okrepile. 

»Ne morem govoriti o vajini mladosti, prav 
gotovo je bila čarobna, posebna, kot je lahko le 
mladost. Ne morem govoriti o vajinih skupnih 
začetkih, prav gotovo so bili čarobni, kot so lah-
ko le začetki. Govorim lahko le o tem, da je vaji-
na skupna pot lepa in uspešna. Otroci bi se va-
ma radi le zahvalili, da smo del te zgodbe, da 
sta nas usmerjala, ščitila, nam nudila topel dom 
in ljubezen. Naj tako ostane,« je v govoru zlato-
poročencema pet desetletij opisala hčerka Ida.

Štefka Sem
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Ljudje in dogodki

ZGODOVINA SPLAVARJENJA

Od hloda do skladišča lesa v sliki in besedi

Anton Komar ima v svoji zbirki tudi star denar, 
s kakršnim so bili poplačani splavarji po prodaji 
lesa. (Foto: Štefka Sem)

Anton Komar z Rečice ob Savinji je 19. junija v 
prostorih tamkajšnje osnovne šole pripravil raz-
stavo o splavarjenju po Savinji in Dreti ter pred-
stavitev knjige Splavarjevi sinovi. O splavarstvu 
je Komar dolga leta zbiral podatke in slike. Ome-
nil je, da takšne oblike spravila lesa poznajo po 
vsem svetu, le da se transport lesa med seboj 
razlikuje. 

Vsebina razstave zajema sečnjo lesa, pre-
voz z volovsko vprego ali spuščanje hlodov po 
drčah do rek, žaganje lesa in izdelavo splavov. 
Stare fotografije, ki jih je Komar zbral, prikazujejo 
vse te postopke in življenje splavarjev od začet-
ka do konca njihove poti, od izdelave splava, do 
prodaje lesa. Največ pozornosti je posvetil spla-

varskim krajem, Rečici in Ljubnemu ob Savinji. 
Na Dreti so splavarili od Krope proti Šmartnem 
ob Dreti in naprej do Nazarij. Največji razcvet je 
splavarstvo doživelo med prvo in drugo svetov-
no vojno, po letu 1953 pa so se pričele uvelja-
vljati drugačne vrste transporta. Knjiga splavar-
jevi sinovi Antona Komarja opisuje življenje spla-
varjev, vojakov in družin v obdobju med 1850 in 
1925.

Štefka Sem

OSNOVNA ŠOLA BLAŽA ARNIČA LUČE

Nagrade za odličnjake, lutkarje in čebelarje

Anton Venek je nagradil Patricijo Resnik, Timoteja Rosca in mentorico lutkovne skupine Ecipec Jožico 
Podkrajnik. (Foto: Štefka Sem)

Čebelarja Nejc Funtek in Boštjan Povšnar sta 
prejela srebrno priznanje, osvojeno na državnem 

tekmovanju mladih čebelarjev. 
(Foto: Štefka Sem) 

S kulturnim programom so se lučki šolarji v 
petek, 24. junija, poslovili od šolskih klopi. Pri-
ložnost, ko so se vsi zbrali v dvorani kulturne-
ga doma, so izrabili za podelitev priznanj in na-
grad. Tako so odličnjaki od ravnateljice Valerije 
Robnik prejeli brezplačno vstopnico za kopanje, 
Nejc Funtek in Boštjan Povšnar sta od mentorja 
čebelarskega krožka mag. Jožeta Kumra prejela 
srebrno priznanje, osvojila sta ga letos na držav-
nem tekmovanju mladih čebelarjev v Ljutomeru. 

Pobudnik čebelarskega krožka na šoli je bil 
predsednik lučkega čebelarskega društva Tone 
Kumer, delo z mladimi je prevzel Jože Kumer. Le-
tos je v krožku sodelovalo osem otrok. V zadnjih 
petih letih so se mladi čebelarji na tekmovanjih 
zelo izkazali. Osvojili so deset zlatih, 16 srebrnih 
in dve bronasti priznanji.

Lutkarji Ecipec so še zadnjič v iztekajočem 
šolskem letu na oder postavili Čudno čarovni-
jo, uspešno predstavo, ki jim je prinesla zlato pri-
znanje na državnem tekmovanju. Predsednik 
mozirske območne izpostave Javnega sklada 
RS za kulturne dejavnosti Anton Venek je na-
darjenim članom skupine podelil posebna pri-
znanja. Prejela sta ga avtorica besedila lutkov-
ne predstave Čudna čarovnija Patricija Resman 
ter kostumograf in koreograf predstave Timotej 
Rosc, nagrajena je bila mentorica lutkarjev in re-
žiserka Jožica Podkrajnik. Lutkarje in mentorico 
je nagradil župan Ciril Rosc, ki jim je zaželel še 
veliko uspešnih predstav, vsem učencem pa pri-
jetne in lepe počitnice. 

Nepozabne počitnice je šolarjem zaželela tu-

di ravnateljica Robnikova. Del programa je bil 
namenjen mislim o domovini ob dnevu državno-
sti, Zdravljico pa so ubrano zapele kar štiri učite-
ljice in vzgojiteljice.

Štefka Sem

Pametni drugače mislil danes bo kot 
včeraj, a bedak enake misli bo imel kot 
zmeraj!

Ljuba Žerovc
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14. SREČANJE PRANGERSKIH KRAJEV SLOVENIJE

Vezi med kraji postajajo tesnejše in močnejše

Jože Tlaker je Radovljičanom izročil relief simbola Rečice ob Savinji 
Pranger Nade Zager. (Foto: Marija Šukalo)

Predzadnjo nedeljo v juniju je v 
Radovljici potekalo 14. srečanje pan-
gerskih krajev Slovenije. Tega so se 
udeležili predstavniki krajev, ki imajo 
sramotilni steber ali sramotilno klop. 
Mednje sodi tudi Rečica ob Savinji. 
Predstavniki krajev so s svojo ponud-
bo obogatili dogajanje v Graščini. 

Zjutraj je goste pozdravila rado-
vljiška gospoda – člani Turistične-
ga društva Radovljica in amater-

ski gledališčniki, ki so se sprehodili 
med stojnicami. Na rečiški stojnici 
so se okrepčali z želodcem, jabolč-
nikom, potico in flancati, manjkal 
ni niti domači kruh. Tisti malo bolj 
zvedavi so posegli po prospektih in 
se poučili, kaj vse jim ponuja Zgor-
nja Savinjska dolina. 

V nadaljevanju je sledil koncert 
Pihalnega orkestra Lesce, med 
glasbenimi točkami pa predstavi-

tev dvanajstih krajev. O Rečici ob 
Savinji in o dejavnosti turističnega 
društva je spregovoril predsednik 
Siniša Todorović, o vzrokih za tradi-
cionalna srečanja pa Jože Tlaker. 
Popoldanski del je bil namenjen 
predstavam, kjer so na hudomu-
šen način povedali, kako so v pre-
teklosti na sramotilnih stebrih ali 
klopeh kaznovali prešuštnice, ta-
tove ali kakšne druge prestopnike.

Srečanje so zaključili z okroglo 
mizo, na kateri so določili nasle-
dnjega gostitelja. Ugotovili so, da 
vezi med prangerskimi kraji posta-
jajo vse tesnejše in močnejše. Kaj 
vse bodo pripravili prihodnje le-
to, bo mogoče videti na Rečici ob 
Savinji, saj bodo organizatorji 15. 
Prangerijade člani rečiškega turi-
stičnega društva. 

Marija Šukalo

OBČINSKA LIGA V MALEM NOGOMETU REČICA OB SAVINJI

Veseljaki - prvaki 

Zmagovalna ekipa ni tekom lige izgubila nobene točke. 
(Foto: Marjan Sevčnikar)

Tik pred počitnicami se je zaklju-
čila liga malega nogometa na Re-
čici ob Savinji. Veseljaki letos niso 
dovolili nikakršnih presenečenj in 
se ob koncu veselili že enajstega 
zaporednega naslova prvaka. Ob 
tem niso izgubili nobene točke. V 
svojih vrstah imajo tudi najboljše-

ga strelca lige Simona Šimenca. 
Na tekmovalni lestvici se je za 

njimi uvrstila ekipa Mizarstva Po-
točnik, ki so ji sledili fantje iz ekipe 
Amigo. Ostala mesta so si razdelili 
ŠD Gmajna, A.E.B. Predkrižnik, NK 
Šentjanž in TAX GROUP-Zvir.

Benjamin Kanjir
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TEKMA ZA SLOVENSKI POKAL V POLJSKEM LOKOSTRELSTVU 

Odlična organizacija in rezultati domačih tekmovalcev
Lokostrelski klub Gornji Grad 

je v soboto, 18. junija, organiziral 
tekmo za slovenski pokal v polj-
skem lokostrelstvu, ki je hkrati šte-
la za uvrstitev na svetovno lestvico 
v poljskem lokostrelstvu FAWR. Na 
turistični kmetiji Toman v Novi Štifti 
je klub tekmo organiziral po dese-
tih letih, kljub temu so za izvedbo 
prejeli skoraj maksimalno število 
točk ter pohvale tako sodnikov ka-
kor tudi tekmovalcev. 

Tekme se je udeležilo rekordno 
število udeležencev, bilo jih je kar 
111. Potekala je v izredno vetrov-
nem vremenu, ki je onemogočal 
visoke rezultate. Gostoljubje or-
ganizatorja se je pokazalo samo 
pri organizaciji, kajti člani Loko-
strelskega kluba Gornji Grad so 
osvojili pet prvih, eno drugo in 
eno četrto mesto. Prva mesta so 
osvojili Žare Krajnc pri članih in 
Florjan Florjančič pri veteranih v 

sestavljenem loku, Franc Veršnik 
pri članih v ukrivljenem loku, Tina 
Gutman pri članicah v golem lo-
ku ter Matic Ajnik pri mlajših prav 
tako v disciplini goli lok. Poleg te-
ga sta dosegla Andrej Grudnik 
drugo mesto pri mladincih ter 
Vojko Colnar četrto mesto pri ve-
teranih goli lok.

Odlično kaže tekmovalcem tu-
di v slovenskem pokalu, v kate-
rem je bilo izvedenih že osem od 

enajstih tekem, saj Andrej Gru-
dnik pri mladincih vodi, na dru-
gem mesto so Tina Gutman pri 
članicah, Vojko Colnar pri vete-
ranih ter Matic Ajnik pri mlajših, 
vsi goli lok. Drugo mesto drži tudi 
pri članih Franc Veršnik ukrivljeni 
lok, Žare Krajnc pri članih in Flor-
jančič Florjan pri veteranih pa sta 
uvrščena na tretji mesti v discipli-
ni sestavljeni lok.

Štefka Sem

POHOD NA DOBROVLJE

Za zdravje in prijetno razpoloženje

Udeleženci letošnjega pohoda in kolesarjenja so se podali na Dobroveljsko 
planoto. (Foto: Marija Lebar)

Planinsko društvo Nazarje je tu-
di letos v okviru praznovanja na-
zarske krajevne skupnosti pripra-
vilo pohodniško-kolesarski dogo-
dek. V soboto, 18. junija, so se ude-
leženci podali na dobroveljsko pla-
noto, pohod pa zaključili na dru-
žabnem srečanju.

Zborno mesto je bilo pred gasil-
skim domov, start pa skupen tako 
za pohodnike kot za kolesarje. Po-
hod in kolesarska tura nista bila tek-
movalnega značaja, pač pa sta bila 
namenjena prijetni rekreaciji. Poho-
dniki so se podali do cerkve sv. Ur-
bana, kolesarji pa malo dlje do cer-
kve sv. Jošta. Udeležba je bila zado-
voljiva. Po besedah gospodarja PD 

Nazarje Dušana Bastla se dogodka 
vsako leto udeleži okoli štirideset do 
petdeset ljubiteljev rekreacije. »Goto-
vo bi bila udeležba letos še višja, če 
ne bi hkrati v dolini potekala še ena 
kolesarska prireditev. Naš pohod 
oziroma kolesarjenje je načrtovano 
tako, da je primerno za vsakogar z 
vsaj nekaj kondicije,« je povedal.

Da je temu res tako, so priča-
li udeleženci sami, saj so bile tako 
med kolesarji kot med pohodniki 
cele družine z otroki, ki so se koraj-
žno podali na pot. Cilj je bil v Peklu, 
kjer so bili pohodniki deležni zaslu-
žene malice in so se sprostili v pri-
jateljskem druženju.

Marija Lebar

PRAZNIK OBČINE GORNJI GRAD

Kulturnim so se pridružile športne prireditve

Ekipa Bočne je na košarkarskem maratonu premagala Gornji Grad. 

Strelišče lokostrelskega kluba je obiskalo veliko ljudi, ki jih ta šport 
zanima. (Fotografiji: Štefka Sem)

Člani Športnega društva Boč-
na so v soboto organizirali tradi-
cionalni košarkarski maraton. Na 
22. dvanajsturnem tekmovanju 
med ekipama Bočne in Gornje-
ga Grada so letos slavili domači-
ni z rezultatom 628:618. Na turnir-

ju je sodelovalo 60 igralcev obeh 
ekip, vsak je igral štiri ure. Najbolj-
ši strelec maratona je bil član boč-
ke ekipe Peter Štiglic, ki je dosegel 
83 košev. 

V Bočni so dan kasneje pripravi-
li še kolesarjenje za staro in mlado. 

Poleg prijetne kolesarske ture po 
Bočni in okolici so se pozneje zbra-
li na športnem igrišču, kjer so pri-
pravili poligon posebej za otroke in 
odrasle, ki so ga začinili s šaljivimi 
vložki. Najboljši so bili nagrajeni s 
praktičnimi nagradami.

Tudi Lokostrelski klub Gornji 

Grad je v soboto pripravil dan od-
prtih vrat, ki je bil odlično obiskan. 
Številni obiskovalci so se z vese-
ljem preizkusili pri streljanju z lo-
kom. Člani kluba so tako uspešno 
predstavili tako lokostrelstvo kot le-
tošnjo pridobitev kluba, strelišče. 

Štefka Sem
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Sporočilo bralcem
Uredništvo si pridržuje pravico do objave ali neobjave, krajšanja ali delnega ob-

javljanja nenaročenih prispevkov v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi 
možnostmi. Izjema so odgovori in popravki objavljenih informacij.

Vsi prispevki morajo biti opremljeni s polnim imenom in naslovom (tudi v prime-
ru institucij, organizacij, strank, društev ipd.) ter s telefonsko številko, na kateri je mo-
žno preveriti avtentičnost avtorja. Teksti za rubriko Pisma bralcev naj ne bodo daljši 
od 60 tipkanih vrstic. Vse daljše prispevke bomo avtomatično zavrnili ali skrajšali.

TEKMA DRŽAVNEGA PRVENSTVA V PLEZANJU

Julija Verbuč do prvih 
stopničk

Julija Verbuč je v superfinalu v Grosupljem osvojila odlično 3. mesto. 
(Foto: GV)

Manca Glušič in Julija Verbuč, 
plezalki Športno plezalne sekcije 
Mozirje, ki deluje v okviru mozirske-
ga planinskega društva, sta po pri-
dobitvi tekmovalne licence za na-
stopanje na tekmah državnega 
prvenstva 2011 že nastopili na pr-
vih treh tekmah. Na prvih dveh sta 
se še prilagajali, na tretji v Grosu-
pljem pa sta pokazali, kaj zmoreta. 
V kategoriji mlajših deklic je Man-
ca osvojila 9. mesto, Julija pa je 
tekmovalno smer splezala do vr-
ha, nato pa v superfinalu osvojila 
odlično 3. mesto.

Obe deklici sta pred tem nasto-
pali na tekmah vzhodne lige, v ka-
teri sta ob koncu letošnje sezone 
zasedli Glušičeva prvo in Verbuče-

va drugo mesto med mlajšimi de-
klicami. Njuni uspehi in uspehi še 
nekaterih drugih mladih plezalcev 
so odraz dobrega in načrtnega de-
la mozirskih plezalnih zanesenja-
kov, ki so športno plezanje pričeli 
razvijati z odprtjem športne dvora-
ne in plezalne stene v njej. 

Pod budnim očesom inštruktor-
ja plezanja Eriha Obreza se vsak te-
den zbira okoli 70 mladih in spre-
tnih plezalcev, ki iz tedna v teden pri-
dobivajo izkušnje doma in na tek-
mah širom Slovenije. Še večji raz-
mah športnega plezanja predvide-
vajo z namestitvijo plezalnega boul-
derja, ki bo svoje mesto dobil prav 
tako v mozirski športni dvorani.

Benjamin Kanjir

Dvajset let
Ob dvajseti obletnici naše drža-

ve, sem se sprehodil med prepro-
stimi ljudmi, ki živijo v Zgornje Sa-
vinjski dolini, od Soteske do Črniv-
ca in Logarske doline. Tiste ki po-
znam, pa tudi tiste ki ne, sem vpra-
šal kako živijo, odgovor je »Še niko-
li slabše.« Zakaj? Pa se je vdrlo iz 
njih, kot hudournik ob nevihti v doli-
no. Vse so pokradli, ljudi zmetali na 
cesto (Glin, Elkroj ....) ve se kdo so, 
a nihče jim nič ne more, odpirajo 
se še samo trgovski centri in ceste, 
vse se draži, za vse je denar samo 
za ljudi ne, mi pomagamo vsem a 
še za sebe nimamo, samo oblju-
bljajo ne naredijo pa ničesar, za 
svoje že poskrbijo, z državne bla-
gajne jemlje vsak, ki ima pet minut 
časa, vračal bo tako tisti, ki že se-
daj nima nič, pa še to bi mu vzeli 
...., spomnim jih, da je danes že si-

volasi mož, pred dvajsetimi leti, re-
kel: »Danes so dovoljene sanje«, pa 
me samo grdo pogledajo, točno 
vem kaj mislijo, kakšne sanje »noč-
na mora«, na koncu vsakega pogo-
vora, ko je tema politika, sledi vpra-
šanje, kaj narediti ... roka stisnjena 
v pest, nekaj kletvic, pa besede hu-
de in vroče kot lava ...

Jaz sem bil dve desetletji nazaj 
v teh dneh, daleč proč (soseda mi 
je rekla, da sem dezerter). Domov 
sem telefoniral iz Ameriške vojaške 
baze v Inchonu – Južna Koreja. Po 
ramenu me potolče oficir, s toliko 
zvezdicami na ramenih, kot jih je 
ponoči na nebu, reče mi, fant kar 
brez skrbi, to ni prava vojna, v ne-
kaj dneh bo vsega konec.

Sašo Štiglic 
Attemsov trg 8

Gornji Grad

Posledice človeških ravnanj 
V tem trenutku premišljujem, v 

kakšnem tonu naj to sporočilo napi-
šem. V meni se mešajo občutki ža-
losti, jeze, razočaranja, sočutja,...

Najbolje, da vam povem zgodbo 
in sami presodite, kateri občutek naj 
bi prevladal. Mogoče bo pri nekate-
rih celo vzbudila kakšnega, ki ga sa-
ma ne čutim. Na primer razumeva-
nje. Za tako podlo in človeka nevre-
dno dejanje, ga sama nimam. 

V času, ko se skoraj pri vsaki hiši 
z muco samičko kotijo mladi muc-
ki, je v naše življenje po srečnem 
naključju vstopil mali črno - bel mu-
cek. Res je imel srečo. Po tem, ko 
ga je lastnik muce, ki ga je skoti-
la, kruto odvrgel v smetnjak, pred-
vidoma na Šolski ulici v Mozirju, so 
ga delavci Komunale Mozirje sliša-
li, ko je bil že v kamionu za odvoz 
smeti. Odložili so ga pri nas in za 
nas ni bilo druge izbire, kot da za-
vrženemu mucku pomagamo. Naj-
verjetneje ni bil edini, a žal, drugi ni-
so imeli sreče, da bi jih našli. Muc-
ka smo poimenovali Srečko. Zanj 
se je zanimalo kar nekaj družin, ki 
bi ga rade vzele. Trudili smo se, da 

bi zrasel v velikega Srečka, a žal je 
bil premalo odporen, kot posledica 
pomanjkanja protiteles, ki bi mu jih 
nudilo mamino mleko. Po dveh te-
dnih je dobil pljučnico in v dnevu in 
pol poginil. 

Ko smo bili že prepričani, da je 
rešen najhujšega, je vendar nara-
va hotela drugače. Naj bo tako. Pa 
vendar bi ne bilo tega treba. Če bi 
se lastnik muce vedel odgovorno, 
bi svojo muco steriliziral ali pa po-
skrbel za mlade mucke. Marsikdo 
jih rad vzame, da le ne končajo v 
vrečki in splavajo po Savinji ali pa 
v smetnjaku.

Ko bi ta človek pomislil, kakšne 
posledice nosi ta njegova nečlove-
ška odločitev, bi danes s sinkom ne 
pokopala drobnega mucka.

Upam, da se bo večina izmed 
vas zazrla vase in našla v svojem 
srcu občutke, ki jih goji Človek. Ta-
ko nizkotno dejanje pa ni vredno 
človeka!

Srečko, RIP!
Zlatka Lukše
Pusto Polje 1
3331 Nazarje

RIBIŠKA DRUŽINA MOZIRJE

Dva člana družine tudi 
reprezentanta

Da bo Mednarodna federacija 
za športni ribolov z umetnimi mu-
hami letos pripravila svetovno pr-
venstvo v ribarjenju z umetno va-
bo, smo pisali že v pretekli številki, 
toda v času od 27. avgusta do 4. 
septembra v A reprezentanci Slove-
nije ne bosta Jernej Bastl in Branko 
Hriberšek iz Muharskega kluba Sa-

vinja. Omenjena le pomagata pri 
zbiranju finančnih sredstev za Ale-
ša Žunterja in Matej Zlodeja iz mo-
zirske ribiške družine. Zgornjesa-
vinjčana Žunter in Zlodej sta mesto 
v reprezentanci dobila na osnovi 
dobrih rezultatov na osmih držav-
nih tekmah. 

Marija Šukalo
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Črna kronika, Zahvale, Oglasi

Č R N A   K R O N I K A Kogar imaš rad nikoli ne umre,
le nekje daleč, daleč je.

Je čas, ki da,
je čas, ki vzame,
pravijo, da je čas, ki celi rane,
in je čas, ki nikdar ne mine,
ko zasanjaš se v spomine.

Tiho kruta bolezen te je obiskala, 
poslednjo moč in voljo ti pobrala. 
Na grobu tvojem vsak dan lučka gori, 
saj spomin na tebe še vedno živi.

ZAHVALA

ob boleči izgubi dragega

Jožefa LAZNIKA
iz Nove Štifte pri Gornjem Gradu

11.3.1931 – 21.6.2011

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izkazano sočutje, izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče 
in za svete maše.

Posebna zahvala zdravstvenemu osebju, g. župniku, pogrebcem, 
pevcem, govorniku in vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti ter ga 
ohranili v lepem spominu.

Žalujoči: vsi njegovi

ZAHVALA

V 62. letu se je od nas poslovil

Srečko SOLAR – Švejk
17.4.1949 – 13.6.2011

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in darove za 
maše. Zahvaljujemo se vsem, ki ste nam v težkih trenutkih pomagali 
in Srečka pospremili na zadnji poti. 

Posebej se zahvaljujemo gasilcem, župniku Martinu Pušenjaku za 
darovano pogrebno mašo, govorniku Dejanu Ugovšku, praporšča-
kom, pevcem ter Cvekovemu Tomažu za zaigrano Tišino.

Vsi njegovi

Minilo je leto dni, odkar si nas zapustil 

Mihael SUHOVERŠNIK 
1.10.1943 – 1.7.2010

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu in mu prižigate sveče.

Vsi njegovi

• VLOM V STANOVANJSKO HIŠO
Rovt pod Menino: 20. junija v popoldanskem času je neznani sto-

rilec vlomil v stanovanjsko hišo v Rovtu in iz nje ukradel nakit. Pri de-
janju je bil s strani soseda pregnan. Za neznancem policisti še poi-
zvedujejo.

• IZSILJEVAL PREDNOST 
Ljubija: 20. junija je prišlo do prometne nesreče na cesti Ljubija-Le-

pa Njiva. Voznik osebnega avtomobila je izsiljeval prednost drugemu 
vozniku, pri tem pa je prišlo do trčenja, v katerem je bila ena oseba 
lažje telesno poškodovana. 

• VLOMILEC ODNESEL NAKIT IN DENAR
Bočna: 24. junija v večernem času je neznani storilec vlomil v sta-

novanjsko hišo v Bočni. Iz nje je pobral nakit in denar v vrednosti oko-
li 3.000 evrov.

• GROZIL Z NAPADOM
Solčava: 25. junija je prišel na Policijsko postajo Mozirje občan 

iz Solčave in naznanil kaznivo dejanje ogrožanje varnosti, saj mu je 
znanec na dovozni poti 22. junija popoldan resno zagrozil, da bo na-
padel njegovo telo in življenje. 

• VPIL IN RAZBIJAL 
Nazarje: 26. junija v večernem času so bili policisti obveščeni o kr-

šitvi javnega reda in miru v lokalu v Nazarjah. Na kraju so policisti kr-
šitelja, ki je vpil in razbijal steklovino, izsledili in mu zaradi nedostoj-
nega vedenja izdali plačilni nalog.
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Za razvedrilo

RAZMIGAJ TELO - PRVIČ
Majda Potočnik, direktorica občinske uprave 

Rečica ob Savinji: »Ni pomemben čas in prostor, 
treba je izkoristiti vsako priliko za ples.«

Alojz Blažič, član PGD Grušovlje: »Takoj se 
prepišem v kako prostovoljno plesno društvo, če 
bodo tam tudi direktorice občinskih uprav.«

RAZMIGAJ TELO - DRUGIČ
Marinka Remic, strokovna sodelavka ob-

činske uprave Nazarje: »Leva, desna, leva, 
desna … Moramo biti še bolje usklajeni kot 
mi na občini, sicer pogrnemo na celi črti. Te-
le elanovke je sicer videti uporabljal že Bojan 
Križaj, ampak v ovinkih še vedno hočejo na-
ravnost. Paziiii!« 

RAZMIGAJ TELO - TRETJIČ
Filip Pfeifer, član pevske skupine Rečiški pu-

bi: »Naj vam pokažem, kako se pravilno upe-
va za Zdravljico. Kdor poje bolj globoko, naj me 
oponaša, kdor želi doseči višje tone, pa naj se 
»kvihta« preko kake veje kakega drevesa.«

(Foto: MŠ)

(Foto: MŠ)

(Foto: MŠ)
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Križanka, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 27. številki SN

2011

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

MINI SLOVARČEK
LOME – glavno mesto Toga
HITI – Rudi, nekdanji hokejist

Denar te ne ...

avtor 
P. L. 

OGRAJA 
IZ LAT RENIJ ETILNI 

ALKOHOL
6 . 106 + 
100 = ?

AMERIŠKA 
IGRALKA 

GARDNER

STISKALNICA 
(POG.)

PODOLGOVAT 
KOS LESA

BOŽO KOS

JUDOVSKI 
KRALJ

SINJSKA 
VITEŠKA 

IGRA

3K VNETJE 
SLUZNICE

AVTOMO-
BIL NA 

ELEKTRIČNI 
POGON

AVARI

OSMINA 
KROGA

AM. ARHI-
TEKT (IEOH 

MING)

BOSANSKI  
PESNIK 
KIŠEVIĆ

EGIPČANSKI 
FARAON TROVESLAČA

GLAVNO 
MESTO 
TOGA

SLAVNI FIZIK 
EINSTEIN

PREČKA  
NA LESTVI

ŽIVLJENJSKA 
TEKOČINA

SAMICA 
TERIERJA

ZGOLJ
NEKDANJI 
HOKEJIST 

(RUDI)

GORSKE 
REŠEVALNE 

SANI
RAZJEDA

ZVIŠANI 
TON H

DOLINA 
(STAR.)

KONEC 
POLOTOKA IRIDIJ

SREBRNO-
BELA KOVINA

PEKOČA 
PAPRIKA

ZANIKOVA-
LEC

VZDEVEK JANEZA 
HOČEVARJA

DROBNO KARIRASTA 
TKANINA

PESNIK 
ŽUPANČIČ
DRŽAVA V 
PIRENEJIH

LUKNJICE V 
KOŽI

GOZDNI 
SADEŽI

MAJHEN RT

EVA  
MOŠKON

PISATELJ 
ERJAVEC

PRIPR. ZA 
SUŠENJE 

SADJA

PRIPOVEDNI 
PESNIK

OLGA  
GRAD

DOSTO-
JANSTVO

KRAJEVNO, 
ČASOVNO 
OMEJENO 
LETENJE

DEKLE 
(KOROŠKO)

NEKD. PREB. 
PIRENEJ. 

POLOTOKA

VISEČ 
SNEŽNI 
ZAMET
TULIO 

FURLANIČ

1300

STRIPOVSKI 
JUNAK FORD

DEJAVNIK

REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE
avtor
P. L. OSMERKA KRAJ PRI 

PTUJU

FANT 
PLEMIŠKEGA 

RODU

OLIKAN 
ČLOVEK 

(EKSPR.)

PRIPRAVA S 
KROGLI-
CAMI ZA 

RAČUNANJE

OBČUTEK 
NENAKLON-

JENOSTI

AVSTRALSKI 
MEDVEDEK

KRAJ S. OD 
KRANJA
NEMŠKI 

ČLEN

KUMANOVO
ČEMERNA 

ŽENSKA 
(EKSPR.)

3K PREBIVALCI 
LOKRIDE

KDOR RAD 
OBREKUJE

NEKDANJI 
POLJSKI 

KONJENIK

PREBIVALEC 
DIVAČE

ŽIVO 
(GLASB.)

PARIŠKI 
MUZEJ

ŽILA 
DOVODNICA

ANGLEŠKI 
GLASBENIK 

STEVENS

TRAK ZA 
ZAŠČITO 

RANE

ZNAMKA 
CIGARET
POČELO 
TAOIZMA

SAMO-
VEZNICA

ITALIJANSKI 
PISATELJ 

(UMBERTO)
NAFTA 
(ANG.)

OBNOVITELJ
POKRAJINA 
V SEVERNI 

ITALIJI

POMEN OB 
USTALJENEM 

POMENU

IRENA 
KOHONT

INDO-
EVROPSKO 
LJUDSTVO

NOBELIJ

IVO 
DANEU

ŠPANSKO 
Ž. IME

SLIKARSKI 
PRI-

POMOČEK

3K PRITOK 
MISISIPIJA

GLAS 
(POG.)

PERNATA 
ODEJA

PISATELJ 
JUŠ

SKANDI-
NAVSKA 
DRŽAVA

KATAL. ZAPIS 
O PUBLIK.
ŠAHOVSKA 

FIGURA

KRADLJIVEC

PRIPR. ZA 
TRKANJE PO 

VRATIH
RADIAN

GIBANJE ZA 
ZDRUŽITEV 

JUŽNIH 
SLOVANOV

IVAN 
MAČEK

LAVRENCIJ

ASTRO-
LOGINJA 
MALUS

DELAVNICA 
UMETNIKOV

KISLINA TER

O D P O R
K O A L A
T R Ž I Č

D A N K U
D I V A Č A N

L O U V R E V E N A
O B L I Ž C A M E L
K R A V A T A E C O
R E N O V A T O R
I K N O I N E S
O H I O P L I M O

Š V E D S K A C I P
T A T T O L K A L O
I L I R I Z E M I M
M E T A A T E L J E
A C I D K A T R A N
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Petek,
1. julij

ob 14.00. Kulturni dom Gornji Grad
Otvoritev razstave ročnih del
ob 16.00. Športno igrišče Rečica ob Savinji
Turnir v malem nogometu za ženske
ob 17.00. OŠ Rečica ob Savinji 
Potopisno predavanje Simona Štorgla o Kanarskih otokih
ob 18.00. Športno igrišče Gornji Grad
Turnir trojk v košarki

Sobota,
2. julij

ob 9.00. Ljubno ob Savinji, Foršt
8. memorial mladih fantov
ob 11.00. Menina planina
Spominska slovesnost 
ob 14.00. Športni park Varpolje
Turnir v balinanju
ob 19.00. Kulturni dom Gornji Grad
Razigrano Makedonče - folklorni večer z Makedonskim 
kulturnim društvom sv. Ciril in Metod Kranj
ob 20.00. Trg na Rečici ob Savinji
Večer pod trško lipo z ansamblom Veseli svatje

Nedelja, 
3. julij

ob 9.30. Robanov kot
10. pohod po poteh Robanovega Joža
ob 13.00. Golte
Otvoritev prenovljene Mozirske koče na Golteh
ob 13.00. Gornji Grad pod Gradiščem
Gozdarsko tekmovanje lastnikov gozdov za pokal Menine
ob 15.00. Športno igrišče Rečica ob Savinji 
Igre med naselji občine Rečica ob Savinji 
ob 15.00. Travnato nogometno igrišče Gornji Grad
Predstavitev Otroške nogometne šole Gornji Grad
ob 15.00. Laze pri Kokarjah
Turnir v odbojki
ob 16.00. Cerkev v Radmirju
Orgelski koncert Bernarde Štiglic

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi 

Napovednik dogodkov

Dodatne multimedijske vsebine za bralce 
Savinjskih novic vsak petek na www.savinjske.com

MORDA STE ISKALI PRAV TO

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta-

la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; 
Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Zg. Palovče 3, 1241 Kamnik.

ALI VAM ZDRAVNIK SVETUJE OBISK MORJA?
Ne skrbite ni vam treba daleč, moč morja je v vaši bližini – 

031/788-881. 
Grajska vrata d.o.o., Solni tempelj, Šmiklavž 3a, Gornji Grad.

MONTAŽA SATELITSKIH SISTEMOV – POP TV IN A 
KANAL

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelit-
skih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

AVTOVLEKA BIDER
Nudimo prevoze karamboliranih, pokvarjenih in izrabljenih vo-

zil, traktorjev in kmetijskih strojev ter gradbene mehanizacije; gsm 
041/689-504.

Bider Matej s.p. Nizka 2, 3332 Rečica ob Savinji.

HIDRAVLIČNE GIBLJIVE CEVI
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za uporabo v kme-

tijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila ... Gsm 041/354-505.
SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6, 3332 Rečica ob Savinji.

KAMNOSEŠTVO PODPEČAN
Izdelovanje nagrobnikov in okenskih polic. Tel. 897-03-00 ali gsm 

041/652-108.
Kamnoseštvo Podpečan Sebastjan s.p., Šalek 20, 3320 Velenje.

POTREBUJETE PESEK ALI GRAMOZ
Nudimo vam pesek za zidavo, omet, estrihe in beton, drobljenec za 

drenaže ter gramoz za ceste; gsm 041/651-196.
Terezija Burja s.p., Ter 69, 3333 Ljubno ob Savinji.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče zelo mesnate selek-
cije, za dopitanje, Fišar, Tabor; gsm 
041/619-372.
Prodam prašiče 25 – 200 kg, možna 
dostava; gsm 031/223-484.
Prodam bikca SR in 2 telički limuzin, 
težki okrog 120 kg; gsm 031/855-186.
Prodam dva bikca sivca in telico limu-
zin ter rotacijsko kosilnico IMT; gsm 
051/806-053.
Prodam teličko limuzin, staro 10 dni, 
in kupim teličko simentalko sivko; gsm 
041/324-438.
Kravo simentalko, staro 9 let, tik pred 
telitvijo prodam; tel 03/5844-108.
Prodam zajce za zakol ali nadaljnjo re-
jo ter solčavski med; tel 03/5846-056, 
gsm 041/363-846.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo in telico za zakol ali dopi-
tanje ter bikce in teličke nad 100 kg – 
mesni tip; gsm 031/533-745.

ŽIVALI – IŠČEM 
V Savinjskem Vrhu pogrešamo dve 
mladi burski kozi; gsm 031/554-332.

DRUGO – ZAMENJAM

Zamenjam panj deset satar z druži-
no za arkl planinskega lesa 2m; gsm 
031/896-365.

DRUGO – KUPIM
Kupim otroško diatonično harmoniko; 
gsm 051/690-054.

DRUGO – PRODAM 
Cisterno, 1.000 litrov, pvc, očiščeno, za 
vodo, prodam; gsm 041/637-526.
Prodam po simbolični ceni otroško po-
steljico, previjalno mizo in kombiniran 
voziček; gsm 041/842-282.
Prodam višnje; gsm 040/173-141.

KMETIJSKA MEHANIZACIJA
Kupim traktor zetor IMT, štore univerzal, 
plačilo takoj; gsm 041/849-876.
Prodam samonakladalno prikolico SIP 
17 m3 in trosilec hlevskega gnoja SIP 
krpan 30; gsm 040/543-561.

NEPREMIČNINE
Hišo v Gornjem Gradu (Novo naselje) 
prodamo; gsm 041/657-623.
Prodam stanovanje 35m2, delno opre-
mljeno, centralna, nova streha, na mir-
ni lokaciji Lačja vas 15 – Gorica, cena 
25.000 evrov; gsm 051/206-045.
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Organizacije, Ljudje in dogodki

PETO MEDNARODNO SREČANJE LJUBITELJEV STARODOBNIH VOZIL

Lastniki starodobnikov ponosno po dolini

200 vozil in vonj po bencinu je zapolnilo Vrbje. (Foto: Štefka Sem)

V soboto, 25. junija, so se v Vr-
bju na Ljubnem ob Savinji zbrali lju-
bitelji starodobnih vozil. Lastniki so 
s ponosom razstavili svoje jeklene 
konjičke častitljivih letnikov, obisko-
valci so se navduševali nad števil-
nimi na cesti redko videnimi mode-
li avtomobilov, traktorjev in motor-

nih koles. Vonj po bencinu je zapol-
nil Vrbje, ko se je preko 200 vozil 
odpravilo na panoramsko vožnjo. 

Njihov prvi postanek je bil pri 
Bohačevem toplarju v Nazarjah, 
nato so pot nadaljevali v Šmihel, 
kjer je bilo na kmetiji Hriberšek še 
posebej veselo. Ob povratku so 

Številni obiskovalci so spremljali odhod vozil iz Vrbja na 55 kilometrov 
dolgo vožnjo po Zgornji Savinjski dolini. (Foto: Štefka Sem)

Lastniki starodobnih traktorjev na vožnji iz Nazarij proti Šmihelu 
(Foto: Igor Solar)

Promet v Lučeh je res nekaj posebnega, o tem so se lahko prepričali tu-
di udeleženci mednarodne kolesarske Dirke po Sloveniji. Gorska etapa dir-
ke s ciljem na Golteh je vodila tudi skozi Luče, kjer so se kolesarji srečali z 
zanimivo omejitvijo. Vožnja s kolesom čez edini most, ki veže spodnji del 
naše doline z zgornjim, je namreč prepovedana, o čemer priča prometni 
znak. In to ne brez razloga. Most je kovinski in med ploščami mora biti do-
volj prostora za raztezanje zaradi temperatur. V tako zarezo se lahko kaj hi-
tro uklešči ozka guma tekmovalnega kolesa in nesreča je tu.

Kolesarji bi po pravilih morali pred mostom naložiti svoje konjičke na ra-
me in most prečkati peš. Še sreča, da se je lepo število spremljajočih poli-
cistov vozilo na čelu kolone, pa za prekršek ni bila izrečena nobena kazen.

LM

BODICA TEDNABODICA TEDNA

naredili postanek še pri Brineče-
vem kmečkem mlinu in se nato vr-
nili na Ljubno.

Društvo ljubiteljev kulturne in 
tehnične dediščine Zgornjesavinj-
ski starodobniki je tako organi-
ziralo peto srečanje. Predsednik 
Ivan Sovinšek je povedal, da je bi-
lo število udeležencev približno is-
to kot lani, jih pa veseli, da se soro-
dna društva udeležujejo tega sre-

čanja v velikem številu. Letos jih je 
bilo kar 25 iz vse Slovenije in tu-
jine, najštevilčnejši so bili člani 
AMK Classic iz Slovenske Bistri-
ce. Udeležence so pred odhodom 
na panoramsko vožnjo pozdravi-
li Ivan Sovinšek, ljubenski župan 
Franjo Naraločnik in nazarska žu-
panja Majda Podkrižnik, zaigra-
li so jim člani Godbe Zgornje Sa-
vinjske doline. Starodobnike si je z 
užitkom ogledal novoštiftni župnik 
Alojz Ternar, ki je hkrati tudi »dru-
štveni« župnik, saj se bodo 14. av-

gusta zbrali na blagoslovu vozil v 
Novi Štifti.

Organizatorji so podelili pokale 
lastnikom starodobnikov, ki so iz-
stopali v posamezni kategoriji. Naj-
starejši udeleženec je bil letos ford 
T, letnik 1928, najstarejše motor-
no kolo je bil letnik 1936 bianchi 
500. Z najlepše urejenim starodob-
nikom se je lahko pohvalil lastnik 
avtomobila opel record. Medtem 

ko je šla nagrada za najatraktiv-
nejši avto lastniku NSU prinz iz le-
ta 1960. Med udeleženci so bili čla-
ni društva iz Most pri Komendi, ki 
so s tremi traktorji, starimi preko 50 
let, prevozili prelaz Grossglockner. 
Na letošnjem srečanju ni manjkalo 
nam bolj znanih fičkov in hroščev, 
ki so zavidljivo urejeni poželi veliko 
pogledov.

Oglejte si zanimive motorje, av-
tomobile in traktorje na www.sa-
vinjske.com (geslo: lju4sta).

Štefka Sem
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UČENCI PRI ŽUPANU OBČINE MOZIRJE

Šolo zapustila generacija vsestranskih 
učencev

Spominska fotografija najboljših mozirskih devetošolcev na obisku pri županu Ivanu Suhoveršniku (Foto: Benjamin Kanjir)

Mozirski župan Ivan Suhoveršnik je v svojih prostorih 
sprejel letošnje najboljše domače devetošolce, skupaj z ra-
zredničarkama in ravnateljico Andrejo Hramec. 

Župan je v pozdravnih besedah pozdravil trud, ki so ga 
morali učenci vložiti v to, da so imeli ob koncu osnovnošol-
skega šolanja najboljši uspeh. Pohvalil je njihovo prizadev-
nost, hkrati pa jih spomnil, da bodo jeseni, ko bodo vstopili 
v srednje šole, znova na začetku. Župan je učencem zaže-
lel veliko uspeha na njihovi nadaljnji poti, tako v času šola-
nja kot tudi kasneje. Ob tem jih je izročil monografije Mozir-
ja, da nikoli ne pozabijo, odkod so, če jih bo poklicna ali ži-
vljenjska pot odpeljala v svet.

Na sprejemu je spregovorila tudi ravnateljica Andreja 
Hramec. Izpostavila je pridnost generacije učencev, ki v 
tem šolskem letu zaključuje šolanje na OŠ Mozirje. Kljub 
temu da je bilo učencev z najvišjimi ocenami za odtenek 
manj kot preteklo leto, so se dokazovali tudi na mnogih 
drugih področjih. Tako je šolo zapustila generacija odličnih 
športnikov, tekmovalcev na različnih tekmovanjih iz raz-
ličnih predmetov in ne nazadnje učencev z odlično razvi-
timi umetniškimi žilicami. Vsi skupaj pa so tudi na nacio-
nalnih preizkusih znanja dosegli višje rezultate od republi-
ških povprečij.

Benjamin Kanjir

SPREJEM PRI ŽUPANU VINKU JERAJU

Drugačen korak za rečiške osnovnošolce

Druženja z rečiškim županom se je udeležilo trinajst učencev, ki so zadnje šolsko leto zaključili s povprečno 
oceno več kot 4,5. (Foto: Marija Šukalo)

Župan občine Rečica ob Savinji Vinko Jeraj je sredi juni-
ja pripravil sprejem za najboljše osnovnošolce. Tokratnega 
druženja se je udeležilo trinajst učencev, ki so zadnje šol-
sko leto zaključili s povprečno oceno več kot 4,5. Po bese-
dah ravnatelja Petra Podgorška otroci nimajo vpisanega 
več učnega uspeha. 

V sproščenem klepetu jim je župan Jeraj zaželel veli-
ko uspeha pri nadaljnjem šolanju in izrazil upanje, da bi 
se čez štiri leta ponovno srečali, ko bo pripravil sprejem 
za zlate maturante. »Ves ta trud je od vas terjal veliko na-

pora. K uspehu so verjetno pripomogli tudi starši, po svo-
je pa so zagotovo pomagali tudi učitelji in ravnatelj,« je 
med drugim izpostavil župan in otrokom izročil spomin-
ska darila. 

Nekdanje rečiške osnovnošolce sedaj čaka drugačen 
korak, razkropili se bodo po različnih srednjih šolah. Sreča-
ti jih bo moč v Celju in Ljubljani. Nekateri so se namreč po-
leg splošne gimnazije se odločili za zdravstveno smer, me-
hatroniko in računalništvo. 

Marija Šukalo


